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Доброволци щурмуват
украински позиции



Лондон налага още
безполезни санкции

От 22 юли до 11 септември Москва, в пределите на Садовое колцо, се превърна буквално в градина. Специално за ежегодния
фестивал "Цветочный джем" тук бяха доставени 100 хиляди растения, разположени на 27 площадки - всяка от които е истинско
произведение на изкуството. "Город цветов" в самия център на Москва е главна притегателна точка на фестивала. На площ от 5 хил.
кв. м са разположени 3,5 хил. растения - едногодишни, многогодишни, цъфтящи през целия сезон чак до есента. В града на цветята
има къщички, улички, арки, цъфнали дървета - като арабска приказка. И асоциацията не е случайна, защото проектът е вдъхновен от
"Градината на чудесата" в Дубай - Dubai Miracle Garden - най-голямата в света цветна градина. "Нашите дизайнери посетиха Дубай,
разгледаха технологиите в градината, системите за поливане. И заимстваха някои идеи от колегите от ОАЕ" поясни ландшафтният
куратор на фестивала Екатерина Прудникова. А на "Кузнецкий мост" жителите и гостите на града се спасяват от жегата в "Тропический
лес" - с палми, орхидеи, водопади от огледала и три малки езерца с разноцветни лилии. Покрай паметника на Достоевски са
пораснали върби и кленове по проекта на английския ландшафтен архитект Матю Чайлдс "Засахаренное лето".

Web адрес:
rusiadnes.bg

Западни лидери и влас-
тови функционери са прес-
ледвани от досадна мания:
"изолацията на Русия". Та-
зи седмица тя се прояви в
абсурден вариант. Шефо-
ве и говорители на Дър-
жавния департамент и Пен-
тагона, дори на Белия дом,
представиха неотдавнаш-
ната и изключително важ-
на среща на Владимир Пу-
тин с президентите на Тур-
ция и Иран, както и посе-
щението на Сергей Лавров
в редица африкански
страни като "доказателст-
во" за бленуваната "изола-

ция" на Русия. Вероятно тя
ще им се привиди и на
предстоящите форуми на
ШОС и Г-20.
Докато западните поли-

тици витаят в облаците на
собствените си илюзии,
"изолирана" Русия спокой-
но и уверено развива сът-
рудничеството си със
страните от целя свят, в
които живее по-голямата
част от населението на Зе-
мята. Достатъчно е да се
споменат само три държа-
ви - такива като Китай, Ин-
дия и Бразилия. Като се
имат предвид традиционни-

те дългогодишни дружес-
ки връзки, Индия в това
отношение заема особено
място.
Подплашени от санкции-

те, редица западни компа-
нии напуснаха Русия, а дру-
ги още се колебаят дали
да останат. Тяхното място
много бързо заемат фир-
ми от различни азиатски
страни. Индийските пред-
приемачи не стоят със
скръстени ръце и тяхната
продукция вече се появя-
ва на широкия руски па-
зар.
Не е изненада, че първи

си пробиват път компани-
ите, чиято дейност е в сфе-
рите на хранителната и
текстилната промишле-
ност, където индийците
имат вековни традиции. На

фона на изострената на-
последък пандемична об-
становка в света особено
търсени са продуктите на
индийската фармацевтична
индустрия. Известно е, че
близо 80 процента от нуж-
дите за производство на
медикаменти в целия свят
се осигуряват от Индия. Не
на последно, а дори на пър-
во място са станалите ве-
че легендарни подправки.
Именно те преди векове

са станали онази привле-
кателна примамка, която е
предизвиквала не един во-
енен поход за завладява-
нето на Индия с нейните
тайнствени съкровища. В
крайна сметка са довели
"по грешка" до откриване-
то на Америка.

На стр. 2

Актуальные проблемы диаспоры
обсудят на прямых линиях

Стр. 5

Московская область -
великолепное обрамление
первопрестольной         Стр. 10

"Права соотечественников
должны быть предметом
постоянной заботы"        Стр. 6

Из любви к людям и Отечеству
Стр. 8

С любовью ко всему советскому
Стр. 9

Впервые в новейшей истории
Якутской епархии совершены
богослужения              Стр. 12

Индийските фирми настъпват
на руския пазар, освободен
от западните компании
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ÍÀÒÎ çàñèëâà âîåííèòå çàïëàõè çà Ðóñèÿ

Ëàâðîâ: ÑÀÙ ðàçðóøàâàò âñè÷êî, êîåòî çàñòðàøàâà èíòåðåñèòå èì

Ìèðîòâîð÷åñêàòà ìèñèÿ â
Ïðèäíåñòðîâèåòî ùå ïðîäúëæè
Миротворческата операция на бреговете на Днепър,

която се осъществява вече трийсет години с участието на
Русия, Молдова и Приднестровието, трябва да продължи.
Тя остава надеждна основа за продължаване на полити-
ческия диалог между страните в конфликта и за неговото
разрешаване, заяви в сряда по време на брифинг замес-
тник-директорът на Департамента за информация и пе-
чат на руското Министерство на външните работи Иван
Нечаев.

"Днес и в Молдова, и на Запад се чуват гласове, че
действащият формат на миротворческата операция е ос-
тарял и е изпълнил своето предназначение. Решително
не сме съгласни с такава гледна точка. Мисията беше и
остава надеждна основа за продължаване на политичес-
кия диалог между страните, за разработване на жизнес-
пособно и всеобемно решение на приднестровския проб-
лем", каза Нечаев.
Той отбеляза, че станалите през април и май въоръже-

ни провокации, които всъщност бяха терористични акто-
ве, показаха, че в региона се запазват рисковете за си-
гурността. "Руската позиция е неизменна и е, че мирот-
ворците трябва да продължат своята мисия, а въпросът
за реконфигурацията на операцията, за промяна на ней-
ния статут може да се постави едва когато бъде намере-
на формула за политическо урегулиране на ситуацията
около Приднестровието. За съжаление, дотам все още е
далеч", каза в заключение дипломатът.
Руските миротворци бяха въведени в зоната на бойните

действия на 29 юли 1992 г. в съответствие със Споразу-
мението за принципите на мирното урегулиране на въо-
ръжения конфликт в Приднестровието, подписано на 21
юли 1992 г. от президентите на Русия и Молдова в при-
съствието на лидера на Приднестровието.

Êèåâ äîïóñêà óäàðè ïî îáåêòè â ÐÔ

Научният съвет към Съвета за си-
гурност на Русия обсъди стратеги-
ята на Москва спрямо западните
страни, предвид интересите на на-
ционалната сигурност, както и ре-
зултатите от срещата на върха на
алианса през юни в Мадрид. Това
съобщи пресслужбата на админис-
трацията на Съвета за сигурност
след заседание на секцията по гло-

бални проблеми и международната
сигурност, цитирана от ТАСС.

"Експерти от Съвета за сигурност
на Русия отбелязаха засилването на
усилията на НАТО, насочени към
създаване на преки военни запла-
хи за Русия", се казва в съобщени-
ето.
Според тях срещата на върха в

Мадрид "за пореден път показа, че

Северноатлантическият алианс ос-
тава механизъм за налагане на ин-
тересите на САЩ на колективния
Запад".

"В същото време противно на
изявленията на ръководството на
НАТО дейността на алианса не доп-
ринася за осигуряването на между-
народната стабилност и укрепване-
то на сигурността на неговите стра-

ни членки", посочиха от Съвета за
сигурност на Руската федерация.
В резултат на заседанието са

разработени предложения, които се
препоръчва да бъдат разработени
в органите на властта. Заседание-
то бе председателствано от Алек-
сандър Венедиктов, заместник-сек-
ретар на Съвета за сигурност на
Руската федерация.

Àìåðèêà è ñúþçíèöèòå
é ïðîâåäîõà ìîðñêè
ìàíåâðè êðàé Âàðíà
САЩ и техните съюзници отмениха еже-

годните военноморски учения в Украйна,
но проведоха маневри в българската ак-
ватория на Черно море, съобщи амери-
канското списание "Нюзуик". Изданието ци-
тира прессекретаря на евро-африканско-
то командване на ВМС на САЩ Тамара Ло-
урънс, която потвърди отмяната на учени-
ята "Си Бриз-2022" заради бойните дейст-
вия в Украйна.
В маневрите "Бриз", които преминаха от

САЩ разрушават всички
страни, които заплашват тех-
ните политически интереси,
както това стана при воен-
ните операции в Югославия,
Ирак, Либия, Сирия и други
държави, заяви в сряда рус-
кият министър на външните
работи Сергей Лавров в из-
казване пред представители
на акредитирания в Адис Абе-
ба дипломатически корпус.

"Когато нашите американ-
ски колеги в миналото чув-
стваха, че съществува зап-
лаха за политическите им
интереси, те през хиляди
километри от крайбрежие-
то на САЩ бомбардираха
Югославия през 1999-а ,
Ирак през 2003-та, Либия
през 2011-а и много други
страни. Без стеснение, без
обяснения на когото и да

било, те много често по
лъжливи причини започва-
ха военни операции, разру-
шавайки градове, убивайки
хиляди невинни граждани",
посочи Лавров.
Първият руски дипломат

обърна внимание върху
факта, че в резултат на во-
енните операции на САЩ гра-
дове като Мосул в Ирак и
Рака в Сирия бяха практи-

чески разрушени. "Аз не
помня прогресивният циви-
лизован свят да е повдигал
тази тема", добави руският
външен министър.
Лавров подчерта, че сега

светът се намира във ва-
жен исторически момент,
когато се налага да избира
как да живее и какъв ще
остане той за следващите
поколения. "Ние ще живеем

в свят, който следва прин-
ципите на Устава на ООН,
основан върху равенството
на суверенните държави,
или в свят, в който ще до-
минират по-силните. Наш ли
е изборът да живеем в свят
на колективния Запад под
егидата на САЩ, които ре-
шават кога и как да про-
карват своите интереси", ка-
за в заключение Лавров.

При необходимост Киев
ще приеме решение да ата-
кува територията на Русия,
съобщи секретарят на Съ-
вета за национална сигур-
ност и отбрана на Украйна
Алексей Данилов. Москва
предупреди, че такива дей-
ствия ще имат сериозни
последици.

"Повярвайте, ако бъде не-
обходимо, на никого няма да
трепне ръката да подпише
това, което е необходимо да
се подпише, за да могат
обектите, за които става ду-

ма, да бъдат унищожени. Не-
що повече - заявлението на
нашия президент, че ще да-
ваме отговор именно по те-
зи територии, откъдето ид-
ва заплахата, е ярко пот-
върждение за това", заяви
господин Данилов в ефира
на украински телевизии.
По-рано руското Минис-

терство на външните рабо-
ти предупреди Киев за пос-
ледиците, ако украинската
армия удари по територия-
та на Русия от американс-
ките системи за залпов

огън. "Ако Въоръжените си-
ли на Украйна използват
американските системи за
залпов огън по руска тери-
тория, последиците ще бъ-
дат повече от сериозни. Чуй-
те ни добре!", заявиха от
руското дипломатическо ве-
домство.
В края на май в интервю

за "Нюзмакс" украинският
президент Владимир Зелен-
ски призова да й бъде дос-
тавено оръжие с голям об-
сег за защита, а не за да
атакува цели в Русия.

14 до 25 юли в района на порт Варна, бяха
задействани 24 военни кораба, пет само-
лета, четири вертолета и около 1400 воен-
нослужещи от десет натовски държави.
САЩ, които от началото на конфликта не
са изпращали свои кораби в Черно море,
бяха представени с патрулен противоло-
дъчен самолет Р-8А "Посейдон" и с група
военнослужещи.
Украйна беше поканила за "Си Бриз-2022"

над 60 страни и международни организа-
ции. През януари в Одеса премина начал-
ната конференция за планиране на учения-
та, които се провеждат над 20 години. През
миналата година в "Си Бриз" участваха 32
бойни кораба, 40 самолета и 5 хиляди во-
еннослужещи от 17 натовски държави, както
и от партньори на алианса.

Êåðèì Êàâàêëà: Íå âÿðâàì, ÷å ðóñêàòà èêîíîìèêà å áëèçî äî êîëàïñ
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Сега марките на различни индийски масла,
подправки, чай, кафе, екзотични южни плодо-
ве, лечебни растения, текстилни изделия се на-
местват по щандовете на магазините в руските
градове.
Оказва се още, че за разлика от западните

производители, индийските са много по-гъвка-
ви и умеят по-добре и по-бързо да се нагаждат
към вкусовете на местните потребители. "Ние
сме готови за всякакви варианти на сътрудни-
чество и работа на руския пазар. Разполагаме
с цели поточни линии на производство на хра-
нителни продукти и можем да се адаптираме
към желанията на потребителя. Готови сме да

Керим Джан Кавакла, до-
цент в университета Бокони
в Италия, е уверен, че Ру-
сия въпреки санкциите на
Запада не е застрашена от
икономически колапс.
В коментар за турския

вестник Daily Sabah той от-
беляза, че Русия продължа-
ва да печели пари от меж-

дународната търговия със
страни като Китай, Индия и
Саудитска Арабия, които не
са се присъединили към За-
пада в налагането на санк-
ции.
Освен това според екс-

перта Русия е в състояние
да намери нови купувачи за
своя петрол и газ, а растя-

щите цени на енергията й
помагат още повече.
Също така се отбелязва,

че Русия има огромен изли-
шък по текущата сметка по-
ради забраните за внос, ко-
ето ускори дедоларизация-
та на нейната икономика и
заздрави рублата.

"Не вярвам, че руската

икономика е близо до ко-
лапс", обобщи Кавакла.
По-рано италианското из-

дание Il Fatto Quotidiano съ-
що подчерта, че руската
икономика се е оказала мно-
го по-силна, отколкото За-
падът е предполагал.  Ней-
ната силна страна е, че ин-
дустрията, суровинният сек-

тор и селското стопанство
съставляват значителна
част от БВП. В допълнение
на това секторът на услуги-
те играе по-малка роля.  Ос-
вен това Русия е нетен кре-
дитор на международния па-
зар, тоест други страни се
нуждаят от нея повече, от-
колкото тя от тях.

предложим продукция със собствена марка на
поръчителя", заявява Жатин Гирдар, шеф на фир-
мата Savour India Pvt за производство на храни-
телни стоки.
Индийските компании нямат намерение да се

съобразяват с безумната западна политика на
санкции и не биха отстъпили доходното място,
което вече са заели в Русия. Техните доставки
от лечебни средства, медицинско оборудване,
битова техника, текстилни изделия и хранител-
ни стоки отдавна са познати и търсени от рус-
ките потребители, а сега стават все по-достъп-
ни и ще бъдат все по-широко разпространени в
големия северен съсед. "В момента Индия вна-
ся в Русия над 34 хиляди тона чай", казва
Аджай Сахай, генерален директор на Федера-
цията на индийските износители.

Според него сътрудничеството на Русия с Ин-
дия открива и нови форми на търговските отно-
шения, а именно пряко договаряне с предста-
вителите на средния и малкия бизнес. Това се
дължи на факта на огромния сегмент, който то-
зи вид бизнес заема в Индия. Именно те нала-
гат разплащането в национални валути да обх-
ваща все по-големи търговски пространства и
сферата на долара да се свива. В тази насока
действат и правителствата на двете страни в
рамките на БРИКС. Страните, участващи в обе-
динението са убедени, че санкциите не само
няма да ограничат тяхното сътрудничество, а
ще го стимулират. Санкциите могат да създадат
само временни трудности за руския пазар, но е
невъзможно той да остане незает. В случая ра-
боти принципът "Свето място пусто не остава".
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През лятото на тази година руснаците по-често пъте-

шестват по регионите на РФ или предприемат къси пъту-
вания. Това следва от данни на "СберСпасибо", съобщава
ТАСС. Експертите са анализирали тенденцията по израз-
ходваните бонуси за пътуване и хотелите сред над 60
млн. души.
Горещите почивни дни в столицата и пълните хотели на

юг са увеличили търсенето на маршрути по регионите на
Русия, както и пътувания на къси разстояние - до 300 км
извън града. Аналитиците отбелязват, че в хотелите рус-
наците се задържат за по 1-2 дни. Освен това се забеляз-
ва увеличаване на пътешествията не с кола, а с автобус.
Най-често по този начин хората са пътували до Санкт Пе-
тербург, Минск, Ростов на Дон, Нижни Новгород и Казан.
По данни на "СберСпасибо" през юли най-популярните

дестинации са Москва и Санкт Петербург. В началото на
лятото в топ 3 е бил и Сочи. Но в средата на сезона той
е стигнал до 10-о място в туристическия рейтинг. Анали-
тиците обясняват това с факта, че 85% от хотелските
стаи са вече заети, защото са били запазени още преди
няколко месеца. През лятото също популярни градове са
Казан и Владивосток. Сред чуждестранните направление
лидер е Минск.

Обемът на доставките на
шоколад от РФ за чужбина
е нараснал девет пъти за де-
сет години. В рейтинга на ек-
спортьорите на този продукт
страната се е издигнала от
19-о на 8-о място, което е
най-добрата динамика срес
конкурентите от топ 20. Спо-
ред експертите занапред Ру-
сия е способна да изпрева-
ри по продажби Франция,
Италия и Канада. От 2002 г.
делът на руския шоколад на
световния пазар се е увели-
чил до 4,9%, а обемът на
експорта е нараснал с 9,3
пъти и през 2021 г. е надви-
шил 324 тона, съобщават от
Росселхозбанк. През това
време Русия е изпреварила
такива конкуренти като Ве-
ликобритания и САЩ.
Основни купувачи на рус-

ки шоколад са Казахстан и
Китай, където отива 30% от
обема на експорта. В Ка-
захстан шоколадът от Русия
заема повече от половина-
та пазар, а за Китай битка-
та е била дълга. Преди пет
години делът на Русия е бил

Мария Майска обича да експериментира, като слага в шоколада
домати и дори скариди

Малка работилница за шоколад в Тамбов получи брон-
зов медал на конкурс на Лондонската академия по шоко-
лада - Academy of Chocolate, за лакомството, наречено
MaRussia, в съревнование с около 30 хиляди конкуренти
от цял свят.
В тези сложни времена Academy of Chocolate смело е

качила на сайта си победителя от Русия с названието
MaRussia и не се е побояла да обяви открито това на
света,  отбелязва основателят на работилницата Мария
Майска. В нейния цех се прави шоколад по технологии от
XIX век. Сортовите зърна се изпичат ръчно понякога по
72 часа, претриват се, без да се нагряват, с гранитни
камъни в специална мелница - меланжер. Така се запаз-
ват естественият вкус и аромат на какаото. В черните
горчиви сортове шоколад, с които Мария особено се гор-
дее, няма нищо друго, освен зърна и тръстикова захар.
Този шоколад е много търсен в чужбина и потребителите
са готови да платят за удоволствието.

само 14% от потребление-
то. През 2018 г. доставките
нарастват с над 300% и от-
тогава Русия е първа сред
експортьорите на шоколад
в Китай с дял от 21%.
Пет региона са шампиони

по производство на шоколад
с общо 70% от цялото про-
изводство в страната -  Мос-
ква, Пензенска, Владимирс-

ка, Самарска и Уляновска об-
ласт. Руските производители
покриват около 90% от пот-
ребностите на любителите на
сладкото. Вътрешното търсе-
не е стабилно и е по-високо,
отколкото в Европа - почти
7,5 кг на човек годишно.
Средният французин или бри-
танец изяжда два пъти по-
малко - 3,6 и 3 кг съответно.

Но никой не може да стигне
американците  с техните 10
кг на човек годишно и швей-
царците - с 11,6 кг.
Според експерта в Россе-

льхозбанк Андрей Дальнов ус-
пехът на руските производи-
тели се дължи на качество-
то, нерядко на цената и на
успешния маркетинг, благода-
рение на който чуждестран-

ният потребител познава рус-
кия шоколад. По думите на
Далнов, що се отнася до Ки-
тай, шоколадът не е традици-
онен продукт и се произвеж-
да там от 60-те години на ми-
налия век. Няколко десетиле-
тия китайците се отнасяли по-
дозрително към шоколада, ка-
то го смятали за продукт, кой-
то води до напълняване.

В Москва се проведе най-престижният
конкурс за красота "Мис Русия". Първо мяс-
то зае 22-годишната студентка от петер-
бургски вуз по специалността PR менидж-
мънт Анна Линникова, съобщиха от орга-
низационния комитет.
Анна е родена в Оренбург. Има успешна

кариера като модел, участвала е в модни
дефилета в много страни по света и се е
появявала на кориците на гланцови списа-
ния. Освен това тя разработва своя мар-
ка облекла и се увлича по френския език.
Зрителите и журито оцениха не само ярка-
та външност на Анна, но и гласа й.
Първа вицемис стана Анна Будаева от

Чувашия, втора вицемис е Дария Немаева
от Хабаровския край.
Конкурсът не е провеждан две години за-

ради пандемията и затова вниманието към
това му издание бе повишено. За разлика
от предишните години, този път той се про-
веде в студио във формат онлайн излъчва-
не. То беше организирано от една от големи-
те стриймингови платформи. Далеч не всич-
ки зрители одобриха този формат на шоуто.

Но два факта останаха непроменени - побе-
дителката получи корона със скъпоценни ка-
мъни и правото да представлява Русия на
международни конкурси за красота.

"Мис Русия 2022" Анна Линникова

В близките години на Ру-
сия й предстои да вземе до-
пълнителни мерки, за да раз-
крие потенциала на собстве-
ния си енергиен отрасъл,
смята премиерът на РФ Ми-
хаил Мишустин. Тезите си той
изложи на продължаващата
серия стратегически сесии,
по време на които правител-
ството обсъжда развитието
на ключови сектори в иконо-
миката. На 26 юли темата бе
енергетиката.
Мишустин подчерта, че

според него на първо място
трябва да се укрепи вътреш-
ното потребление на енерго-
ресурси. За целта трябва да
се разшири газификацията на
регионите, за да могат пове-
че руски семейства да полу-
чат достъп до надежден и от-
носително евтин източник на
топлина и енергия. "Това ще
позволи да направим живота
на хората по-комфортен и по-
зитивно ще се отрази на дей-
ността на местния бизнес",
каза премиерът.
Втората задача е създава-

не и развитие на мащабни

проекти в сферата на нефто-
газохимията. В близките го-
дини на промишлеността ще
й бъдат необходими допъл-
нително доставки на пласт-
маса, полимери и друга про-
филна продукция.
Значителен потенциал се

крие в собственото производ-
ство на сгъстен природен газ,
което ще повиши мобилност-
та на ресурсите, ще направи
по-лесно излизането на нови
пазари. Потенциал има и в
разширяване на търсенето на
газомоторно гориво, което
съществено ще намали тран-
спортните разходи на фир-
мите и гражданите, а в гра-
довете ще понижи равнище-
то на замърсяване.
В условията на западни сан-

кции предстои сериозно да
се диверсифицира износът на
енергоресурси. Приоритетно
направление е Азиатско-ти-
хоокеанският регион (АТР), но
според Мишустин трябва да
се запазят търговските връз-
ки с дружеските страни на
предишните позиции.
Има предложение, което в

бъдеще ще помогне бързо да
се променя движението на су-
ровинните потоци между За-
пада и Изтока.  "Например
за сметка на обединението
на единната газотранспортна
система, ориентирана към
Европа, с проектите "Силата
на Сибир" и тръбопровода
Сахалин-Хабаровск-Влади-
восток. Да се направи свое-
го рода свръзка, която да
позволи много по-гъвкаво да
се реагира на ценовата ко-
нюнктура", каза Мишустин.
На сесията, разбира се,

стана дума и за електроенер-
гията. Според резултатите от
първите шест месеца на го-
дината потреблението в стра-
ната е нараснало повече от
2%. "Тук рисковете, провоки-
рани от външни промени, са
значително по-малки, защо-
то за износ върви много по-
малък дял. Главна задача
трябва да стане максимал-
ната локация на производст-
вото на оборудване", посочи
Мишустин.
Той призова да не се заб-

равят задачите по темата

климатични промени и диги-
тализация на отрасъла. Мно-
го от програмно-апаратните
решения в енергетиката бя-
ха от чужбина и затова е
"важно да се сформират ус-
ловия за разработки на соб-
ствени информационни про-
дукти и заместване на кри-
тично значими чуждестран-
ни отраслoви технологии, за
да може не само да се из-
бегнат заплахите, например
от кибератаки, но и да се
създадат поръчки за иконо-
миката и предприятията от
IT отрасъла, включително за
малкия бизнес", заяви пре-
миерът. Това изисква огро-

мен ресурс - стотици мили-
арди рубли годишно.
Русия има развит атомен

отрасъл, напомни премиерът.
В общия енергоблок на стра-
ната нейният дял е около 20%,
а в европейската част на Ру-
сия - два пъти повече. Ми-
шустин напомни, че президен-
тът е поставил задача този
показател да се увеличи до
25%. Атомният отрасъл ус-
пешно се справя с текущите
предизвикателства, но дори и
за него са необходими раз-
работки и продукти за пови-
шаване на технологическия
суверенитет - от софтуер до
големи възли и агрегати.

Мишустин на сесията на правителството на тема "Енергетика"
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Губернатори се шегуват с попадането си в новия санкционен списък

Ðóñèÿ íàïóñêà ÌÊÑ ñëåä 2024 ãîäèíà

Великобритания продъл-
жава да налага безполезни
санкции в опитите си да
промени политиката в Русия
и да попречи на възстано-
вяването на Донбас, смята
лидерът на ЛДПР и предсе-
дател на Комитета по вън-
шна политика на Държавна-
та дума Леонид Слуцки. "В

новите санкционни списъци
попадат ръководители на
руски региони, руският ми-
нистър на правосъдието,
председателят на правител-
ството на Донецката народ-
на република. Нищо ново -
Лондон продължава да из-
ползва безполезния санкци-
онен инструмент, за да про-
мени политиката на Русия и
да попречи на възстановя-
ването на Донбас. Напраз-

но! Никакви санкции не мо-
гат да повлияят", пише Слуц-
ки в своя Телеграм канал.
Политикът отбелязва, че

този път британските влас-
ти са наложили рестрикции
и на поданика на Обедине-
ното кралство, журналиста
Греъм Филипс. "И разбира
се, затова, че той разказва
истината за престъпления-
та на украинските военни и
техните англосаксонски ку-
ратори от самото начало на
конфликта в Донбас! Лон-
дон не може да допусне
именно това и въвежда от-
кровени репресии и цензу-
ра", добавя политикът.
Във вторник Великобри-

тания обнови списъка с ли-
ца, по отношение на които
са въведени персонални сан-
кции. Сред 42-мата в спи-
съка са имената на руския
министър на правосъдието
Константин Чуйченко, губер-
наторите на Московска,
Брянска, Курска и редица
други области. Под санкци-
ите попадат и председате-
лят на правителството на
ДНР Виталий Хоценко, и
първият заместник минис-
тър-председател на ЛНР
Владислав Кузнецов. На по-

падналите в списъка лица е
забранено влизането в
Обединеното кралство, тех-
ните активи във Великобри-
тания подлежат на замра-
зяване, ако бъдат открити.
Изпълняващият длъжност-

та губернатор на Тамбовс-
ка област Максим Егоров

смята, че въведените сре-
щу него британски санкции
са достойна оценка за ра-
ботата му за възстановява-
нето на живота в Луганска-
та народна република.

"Попаднах под санкциите на
правителството на Великоб-
ритания. Това означава, че
работата ми за възстановя-
ването на мирния живот в Лу-
ганската народна република,
помощта за гражданите, пос-
традали от действията на ук-

раинското правителство и
"просветения Запад", е дос-
тойно оценена", написа Его-
ров в своя Телеграм канал.
Губернаторът на Челябин-

ска област Алексей Текслер

ще помага на Донбас, въп-
реки включването на него-
вата фамилия в новия бри-
тански санкционен списък.
"Питат ме за мнението ми
за попадането в санкцион-
ните списъци. Много пове-
че ме занимават делата и
реалните проблеми на жи-
телите на Челябинска об-
ласт, които са ме избрали,
отколкото някакви санкци-
онни списъци. И още нещо.
Нашата област е помагала,
помага и ще помага на Дон-
бас, на нашите градове поб-
ратими Волноваха и Ясино-

ватая", пише губернаторът
в своя Телеграм канал, ка-
то добавя, че "ние своите
не оставяме в беда".
Губернаторът на Воронеж-

ка област Александър Гу-

сев нарече британските

санкции подарък за рожде-
ния му ден. "С усмивка при-
ех новината, че съм попад-
нал под британски санкции.
Прекрасен подарък за рож-
дения ми ден! Това е още
едно красноречиво свиде-
телство, че ние с моя екип
всичко правим както тряб-
ва в крайграничния район.
Аз съм патриот на своята
страна и на Воронежка об-
ласт, ще изпълнявам своя
дълг на своя пост с пълно
самоотдаване всеки ден.
Служа на Русия!", написа Гу-
сев в своя Телеграм канал.

Вашингтон определя като
достойно за съжаление
развитие на събитията пла-
новете на Русия да излезе
от проекта Международна
космическа станция след
2024 г. Това съобщение е би-
ло неочаквано, заяви на
брифинг във вторник ръко-
водителят на пресслужба-
та на Държавния департа-
мент Нед Прайс.

"Видяхме заявлението на
Русия за плановете за из-

лизане от програмата след 2024 г. Това е достойно за
съжаление развитие на събитията, като се отчете жиз-
неноважната научна работа на станцията - каза той. -
В продължение на много години между нашите косми-
чески агенции се запазваше ценното професионално
взаимодействие, особено това решение е достойно за
съжаление  в светлината на обновеното споразумение
за сътрудничество в областта на космическите поле-
ти. Това публично заявление беше неочаквано за нас."

След като изпълни задълженията си към международните
партньори, през 2024 г. Русия ще напусне програмата
Международна космическа станция

"Роскосмос" реши да из-
лезе от програмата Между-
народна космическа станция
(МКС). Това докладва във
вторник на руския прези-
дент новоназначеният ръко-
водител на държавната кор-
порация Юрий Борисов. Той
подчерта, че работата на
МКС в рамките на между-
народното сътрудничество
ще продължи.

"Безусловно, ние ще из-
пълним всички свои задъл-
жения пред нашите партньо-
ри, но решението за напус-
кането на станцията след
2024 г. е прието", заяви ръ-
ководителят на "Роскосмос".
Според Борисов държавна-
та корпорация започва да
формира руска орбитална
станция.
В същия ден генералният

конструктор на пилотирани
системи и комплекси на Рус-
ката федерация и генерален
конструктор на РКК "Енер-
гия" Владимир Соловьов съ-

общи, че е планирано стро-
ителството на новата руска
орбитална служебна стан-
ция. Според него през 2028
г. към новата орбитална

станция ще може да се отп-
рави първият екипаж.
В края на април бившият

ръководител на "Роскосмос"
Дмитрий Рогозин заяви, че

решението за датата на за-
вършване на работата на
Русия на МКС е прието, но
държавната корпорация не
е задължена да го съобща-
ва публично.
Още през октомври мина-

лата година стана известно,
че модулите на американс-
кия сегмент на Международ-
ната космическа станция
имат 250 сериозни техничес-
ки забележки. В руския сег-

мент на станцията 80% от
оборудването вече е отра-
ботило ресурса си.
Международната косми-

ческа станция се използва
като многоцелеви космичес-
ки изследователски комп-
лекс. В проекта участват 14
страни: Русия, САЩ, Япония,
Канада, Белгия, Германия,
Дания, Испания, Италия, Ни-
дерландия, Норвегия, Фран-
ция, Швейцария, Швеция.

ÎÎÍ: Ñàíêöèèòå íà Çàïàäà çàñòðàøàâàò ïðàâàòà íà ÷îâåêà Çàïëàøâàò Êèòàé çàðàäè ðóñêèÿ íåôò
Сенатори от САЩ начело с Марко Рубио (републиканец от щата

Флорида) призоваха властите да въведат санкции по отношение на
продажбата на руски нефт и други енергоносители на Китай, съоб-
щи в сряда агенция "Блумбърг". Те са автори на законопроект,
който предвижда въвеждане на глоби за всяка организация, заст-
раховаща или регистрираща танкери, превозващи нефт или втеч-
нен природен газ от Русия за Китай.
Агенцията отбелязва, че прекратяването на доставките на руски

нефт за Китай може да доведе до по-твърда конкуренция на Пекин
за нефт от Близкия изток и Африка, което потенциално ще доведе
до повишаване цените на суровината. Въвеждането на ембарго от
страна на Евросъюза и САЩ за закупуване на руски нефт доведе
до ръст на цените, което позволи на РФ да пренасочи големи
обеми суровина на други пазари, на първо място - в Индия и
Китай, и дори да повиши доходите. ЕС и САЩ понасят загуби във
вид на инфлация. На този фон след срещата на Г-7 беше приета
декларация, в която лидерите на "седморката" обещаха да разгле-
дат възможността за ограничаване на цените на руския нефт чрез
забрана за оказване на услуги за нейното транспортиране по
море, ако стойността на суровината надвишава тавана, съгласуван
от международните партньори. По-рано руският вицепремиер Алек-
сандър Новак нарече стъпките по посока ограничаване цените на
нефта от Русия пореден опит за намеса в пазарните механизми,
което може да доведе само до дисбаланс на пазара, до дефицит
на енергоресурси и ръст на цените.

Нед Прайс

Едностранните санкции са
едно от най-сериозните пре-
дизвикателства към солидар-
ността, универсалността,
развитието и защитата на
правата на човека, заяви във
видеообръщение към Пекин-
ския форум за правата на
човека специалният доклад-
чик на ООН по въпроса за
въздействието на едностран-
ните принудителни мерки
върху правата на човека
Елена Довган. Нейното из-
казване публикува в сряда
вестник "Глобал Таймс".

"С голямо съжаление тряб-
ва да призная, че едностран-
ните принудителни мерки
представляват днес едно от
най-сериозните предизвика-
телства към защитата на пра-
вата на човека - казва Дов-
ган. - Всеки ден ставаме сви-
детели на въвеждане на но-

ви едностранни санкции по
отношение на отделни лица,
компании, сектори от иконо-
миката, икономиките като ця-
ло, както и по отношение на
отделни лица и компании, сът-
рудничещи с онези, които са
включени в списъци или мо-
гат да попаднат в такива спи-
съци в бъдеще, или дори по
отношение на онези, които
могат да извършат бъдещи
действия, които не се харес-
ват на страните, въвеждащи
санкции", отбелязва тя.
Икономическите и вторич-

ните санкции водят до ръст
на безработицата, въвлича-
не в сенчестата икономика,
корупция, сексуална експло-
атация и престъпност осо-
бено когато засяга най-уяз-
вимите и нуждаещи се от по-
добра защита групи: най-
бедните слоеве от населе-

нието, жените, хората, жи-
веещи в отдалечени райони,
коренното население, деца-
та, хората, страдащи от хро-
нични и тежки заболявания.

"Правата на човека могат
да бъдат защитени и постиг-
нати само в случай, ако сът-
рудничеството, диалогът, вър-
ховенството на закона и заб-
раната на дискриминацията
и двойните стандарти се из-
ползват от всяка държава и
от всяка международна ор-
ганизация като основа за
международни отношения",
подчертава Довган, като от-
белязва, че едностранните
санкции трябва да бъдат раз-
глеждани като разпростра-
нен и лесен за използване
политически инструмент.
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 "Ðóññêîå çàðóáåæüå: ãîðîäà è ëèöà"

Ïðåïîäàâàòåëè èç Ìîñêâû
îáìåíÿëèñü îïûòîì ñ
áîëãàðñêèìè êîëëåãàìè
Преподаватели из РЭУ им. Г. В. Плехано-

ва (Москва, Россия) прошли стажировку по
программе "Эразмус+" в Варненском сво-
бодном университете им. Черноризца Храб-
ра.
Во время своей недельной стажировки

доценты Ольга Гринева и Ирина Лопатин-
ская познакомились с университетом, по-
сетили Русский центр и провели рабочие
встречи с руководителем и методистом
центра, а также с коллегами из департа-
мента по международной деятельности и
проектам.
Во время рабочих встреч преподаватели

из Москвы поделились опытом работы с
доступными сайтами и приложениями рос-
сийских библиотек, таких как "НЭБ Свет".
Болгарские коллеги познакомили гостей из
России с историей создания Русского цен-
тра, его разнообразной деятельностью и

Диалог с соотечественни-
ками, который позволит об-
судить самые актуальные
вопросы жизни диаспоры в
современных непростых ус-
ловиях, наладит "Молодая
гвардия Единой России"
(МГЕР). На регулярной осно-
ве будут проходить прямые
линии в рамках проекта
"НаПрямую", сообщает ТАСС.
В качестве их соорганиза-
торов выступают участницы
образовательной программы
"Женщина-лидер", которую
проводит Мастерская управ-
ления "Сенеж".
Пилотная встреча состо-

ялась накануне, 22 июля. К

ней присоединились сооте-
чественники, проживающие
в Армении, Абхазии, Болга-
рии, Индии и Монголии. Так-
же участниками разговора
стали российские дипло-
маты , сотрудники МВД ,
представители Россотрудни-
чества и Ассоциации юрис-
тов России.
Координатор проекта Вик-

тория Федосова напомнила,
что российские власти соз-
дали много разнообразных
инструментов ,  направ -
ленных на поддержку выход-
цев из нашей страны. Но, к
сожалению, часто существу-
ющие возможности повиса-

ют в воздухе, так как не до-
ходят до адресата.
Парламентарии, предста-

вители органов исполните-
льной власти, эксперты и
специалисты обсудят пути
решения проблем, необхо-
димые изменения в законо-
дательстве. Проект также
позволит сократить время
поступления информации "из
первых рук" в профильные
ведомства для тщательного
анализа. Тем более что Ев-
ропа ввела ограничения про-
тив нескольких организаций,
осуществляющих эту рабо-
ту. В их числе фонд "Рус-
ский мир" и Россотрудничес-

тво. Особенно важно, чтобы
проект укрепил связи меж-
ду государством и граждан-
ским обществом.
Чаще всего соотечествен-

ников интересует возмож-
ность получить гражданство
в России или поступить в

российский вуз. Также мно-
го вопросов поступает по по-
воду участия в госпрограм-
ме переселения, оформле-
ния социальных выплат, соз-
дания школ и детских садов
с обучением на русском
языке.

"Вперед, Россия!"

Rammstein âêëþ÷èëè ïåñíþ
Ãàçìàíîâà íà êîíöåðòå â Òàëëèíå
Немецкая рок -группа

Rammstein во время кон-
церта в Эстонии включи-
ла песню российского
эстрадного исполнителя
Олега Газманова. Как пи-
шет "Царьград", во время
шоу со сцены в Таллине
прозвучала запись песни
"Вперед, Россия!"
Видео с концерта разош-

лось по сети. Сами музы-
канты свое творческое ре-
шение пока не комментиро-
вали. Ранее сообщалось,
что во время концерта
Rammstein в швейцарском
Цюрихе 30 мая на сцене был развернут украинский флаг,
передает радиостанция "Говорит Москва" со ссылкой на за-
падные СМИ. Известно, что один из музыкантов коллектива
развернул флаг Украины во время исполнения песни Engel.
В марте фронтмен и солист Rammstein Тилль Линде-

манн отменил два концерта, которые планировал провес-
ти в России.

В Центральной городской библиотеке г. Уфы прошла встреча-
лекция "Русское Зарубежье в книгах"

Всероссийский фестиваль
"Русское зарубежье: города
и лица", с успехом старто-
вавший в мае в Нижнем Нов-
городе, продолжает свое пу-
тешествие по стране, второй
остановкой фестиваля стала
Уфа. Здесь 21-23 июля 2022
года прошли мероприятия в
рамках фестиваля, сообща-
ет Московский дом сооте-
чественника. В историю сто-
лицы Башкортостана впле-
тены имена выдающихся
представителей русского за-
рубежья, прославивших рус-
скую культуру во всем ми-
ре. Именно здесь в 1890 г.
состоялся первый сольный
концерт будущей звезды ми-
ровой оперной сцены Ф. Ша-
ляпина. В 1941 г. в Уфе в
семье эвакуированных ро-
дился будущий писатель
С. Довлатов. В 1953-1955 гг.
здесь начинал свой путь
выдающийся танцовщик XX
века Р. Нуреев. В 1915-1918
гг. недалеко от Уфы жил
"отец русского футуризма"
Д. Бурлюк, чей 140-летний
юбилей мы отмечаем этим
летом. О них и не только
фестиваль рассказал жите-
лям города и его гостям,

открыл новые страницы их
родной истории. В програм-
ме прошло более 10 культур-
но-просветительских мероп-
риятий, ориентированных на
широкую публику: выставки,
концерты, лекции, темати-
ческие и театрализованные
экскурсии, показы фильмов.
Всероссийский проект,

направленный на знакомст-
во широкой аудитории рос-
сийских граждан с русским
зарубежьем, его историей и
современностью. Цель фес-
тиваля - привлечь внимание

жителей российских городов
к вкладу русского зарубе-
жья в мировую культуру, на-
помнить им о роли их род-
ного города в судьбах выда-
ющихся соотечественников-
эмигрантов.
В 2022 году фестиваль

проходит в пяти городах Рос-
сии: Нижний Новгород, Та-
ганрог, Уфа, Владивосток,
Москва. В дальнейшем пла-
нируется расширение гео-
графии фестиваля, ежегод-
ное проведение его в дру-
гих городах страны.

работой со студентами, школьниками и учи-
телями РКИ. Обсуждались возможности
совместного участия студентов обоих ву-
зов в акциях фонда "Русский мир" и в Меж-
дународной квалификационной школе для
молодых русистов "Современные педагоги-
ческие технологии в обучение РКИ", а так-
же возможности участия в программе "Про-
фессор Русского мира".

Íà Çàïàäå íåîáúåêòèâíî ïîäàþò
èíôîðìàöèþ îá Óêðàèíå
Средства массовой ин-

формации в Великобритании
скрывают от пользователей
объективную информацию о
конфликте на Украине, со-
общает ТАСС. По мнению
обозревателя газеты The
Times Рода Лиддла, британ-
ская пресса громко трубит
о каждом мало-мальском
успехе украинской армии.
При этом о победах России
на поле боя во время воен-
ной спецоперации практи-
чески не упоминают.
Журналист добавил, что са-

мое бредовое высказывание
любого представителя киев-
ского режима выносят на
первые полосы. Их заявле-
ния практически не подвер-
гаются никакому анализу, ни-
какой критике. Всё принима-
ют за чистую монету.
При этом журналист уве-

рен, что в случае пораже-
ния Киева, Запад почувст-
вует угрызения совести. Он
также опасается, что Рос-
сия продолжит свою спец-

операцию за пределами Ук-
раины.
Как сообщал "Русский

мир", власти многих госу-
дарств запретили работу на
своей территории большей
части отечественных медиа.
Свои решения они объясня-
ют мифической борьбой с
дезинформацией. Россий-
ские Sputnik и RT запретили
в Европе. В Евросоюзе объ-
явили, что это решение вош-
ло в очередной пакет анти-
российских санкций, вве-
дённых из-за действий Рос-
сии на Украине. Запрет уже
осудили во многих странах.
В МИД РФ назвали очеред-
ной демонстрацией "двойных
стандартов" репрессии в от-
ношении российских журна-
листов и СМИ в Европе. Это,
к сожалению, уже превра-
тилось в норму, считают в
Москве. Медиапространство
на Западе полностью зачи-
щают от инако-мыслия и
признаков свободы слова,
пояснило ведомство.
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10 лет назад, в 2012 году
был создан Фонд поддерж-
ки и защиты прав соотече-
ственников, проживающих
за рубежом, для оказания
российским соотечественни-
кам всесторонней правовой
и иной необходимой поддер-
жки в случаях нарушения их
прав, свобод и законных ин-
тересов в соответствии с
общепризнанными принци-
пами и нормами междуна-
родного права в области
прав человека.
В эксклюзивном интервью

"Комсомольской правде в
Грузии" исполнительный ди-
ректор Фонда поддержки и
защиты прав соотечествен-
ников, проживающих за ру-
бежом, АЛЕКСАНДР ИВАНО-
ВИЧ УДАЛЬЦОВ знакомит
читателей с приоритетными
направлениями деятельнос-
ти Фонда, а также расска-
зывает, как полувековой
опыт работы на дипломати-
ческом поприще оказался
востребован в нынешней де-
ятельности.

- Защита прав соотече-
ственников - один из при-
оритетов внешней полити-
ки России. Как вы воспри-
няли предложение возгла-
вить столь ответственную
должность? Были ли вы
знакомы со спецификой
работы Фонда? Приходи-
лось ли контактировать с
представителями движе-
ния соотечественников?

- Я воспринял предложе-
ние возглавить Фонд поддер-
жки и защиты прав сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом, с понима-
нием. На тот момент я про-
работал в системе Мини-
стерства иностранных дел
48 лет, из них почти 30 лет
- за рубежом, в том числе
17 лет был послом в Лат-
вии, Словакии и Литве. Нет
необходимости говорить о
том, что, работая в загран-
представительствах, мне
приходилось плотно взаимо-
действовать с соотечествен-
никами, заниматься их воп-
росами и проблемами. В ре-
зультате опыт на этом нап-
равлении был накоплен не-
малый, что, скажу откровен-

но, серьезно помогает и на
новом поприще. Как Вы
правильно отметили, защи-
та прав соотечественников
- один из приоритетов внеш-
ней политики России. Исхо-
дя из этого, опыт диплома-
тической работы весьма по-
лезен и, я бы сказал, вост-
ребован в соотечественном
движении. Ведь мы имеем
дело с зарубежными стра-
нами, их государственными
и общественными структу-
рами, тесно взаимодейству-
ем с рос- загранучрежде-

ниями, МИДом России, ко-
торый вместе с Россотруд-
ничеством является учреди-
телем нашего Фонда. Нако-
нец, замечу, что его Попе-
чительский совет возглавля-
ет Министр иностранных дел
России С.В.Лавров.

- Мы писали о делах, ко-
торые удавалось успешно
решить Центру правовой
помощи "FidesetSpes", де-
ятельность которого фи-
нансирует Фонд поддерж-
ки и защиты прав сооте-
чественников, проживаю-
щих за рубежом. Резуль-
тат работы - один из
важных показателей. Су-
ществует ли статистика
разрешенных дел?

- Центр правовой помощи
"FidesetSpes" сотрудничает с
Фондом с 2013 года. По на-
шей оценке, в нем работает
достаточно квалифициро-
ванный персонал, а его дея-
тельность, как мы понима-
ем, востребована у сооте-

чественников в Грузии. Соб-
ственно, их оценка является
главным критерием в оцен-
ке деятельности Центра. Что
касается статистики разре-
шенных дел, то об этом луч-
ше расскажет его руководи-
тель Марина Бабунашвили.

- Время от времени воз-
никают вопросы в связи с
тем, кто подразумевается
под понятием "соотечест-
венник". Во время одного
из конгрессов соотечест-
венников, который я осве-
щала, Президент РФ под-

черкивал, что Русский мир
- многонациональный и
многоконфессиональный.
Как Вы, к примеру, лично
оцените заявление от-
дельных персон относите-
льно того, что в русско-
язычной диаспоре появи-
лось "слишком много лю-
дей неславянского проис-
хождения"?

- Ответ на вопрос, кого,
так сказать, де-юре можно
считать соотечественником,
дает Федеральный закон "О
государственной политике
Российской Федерации в от-
ношении соотечественников
за рубежом" от 24 мая 1999
года. Это понятие содержит-
ся в самой первой статье
закона.
К соотечественникам за

рубежом закон однозначно
относит граждан нашей
страны, постоянно прожива-
ющих за ее пределами. Та-
ковыми также признаются,
не вдаваясь в детали юри-

дической терминологии, и
иностранные граждане, свя-
занные родственными узами
с людьми, которые прожи-
вают или ранее проживали
в пределах нашего государ-
ства, сохраняют общерос-
сийскую культурную идентич-
ность, связь со своей исто-
рической Родиной. Причис-
ляются к соотечественникам
и так называемые "неграж-
дане" в Латвии и Эстонии.
Национальность при этом не
имеет значения, хотя преж-
де всего речь идет о наро-
дах и народностях, прожи-
вающих в странах бывшего
СССР. Другими словами,
речь идет о многочисленном,
влиятельном и весьма важ-
ном для России зарубежном,
я бы сказал передовом от-
ряде, прямо скажем, наших
людей, собратьев, положе-
ние и права которых повсю-
ду должны быть предметом
постоянной заботы нашей
страны. Далеко не послед-
нюю роль в этом призван
сыграть и наш Фонд.
Упомянутые же Вами

высказывания "отдельных
персон" по поводу слишком
большого количества людей
неславянского происхожде-
ния в русскоязычной диас-
поре свидетельствуют как о
неосведомленности, так и
недальновидности этих
"экспертов".

- Какие слои населения
могут пользоваться услу-
гами организации, кото-
рую поддерживает Ваш
Фонд?

- Речь может идти о на-
ших соотечественниках в
каждой конкретной стране.
Возможность пользования
услугами в Центрах распрос-
траняется как на физичес-
ких, так и юридических лиц.
Здесь имеются в виду как
отдельные соотечественни-
ки, так и их организации.

- Готовы ли Вы к сотруд-
ничеству с местными СМИ?

- Активное взаимодейст-
вие со средствами массо-
вой информации является
одним из приоритетных на-
правлений работы нашего
Фонда. Мы заинтересованы
в распространении объек-

тивной и всесторонней ин-
формации о положении дел
соотечественников в стра-
нах их проживания, о раз-
личных сторонах политичес-
кой, социально-экономичес-
кой, культурной и иных сфер
жизни России и в мире. В
этих целях Фонд сотрудни-
чает со многими ведущими
российскими СМИ, в том
числе с МИА "Россия сегод-
ня", "Известиями", "Комсомо-
льской правдой"", ВГРТК
"Россия 24" и другими.
Немаловажное значение

для достижения уставных це-
лей Фонда отводится испо-
льзованию и зарубежных
русскоязычных СМИ. Регу-
лярно Фондом предоставля-
ется финансирование пе-
чатным изданиям, завоевав-
шим устойчивые позиции в
зарубежном медийном прос-
транстве более чем в 10
странах. Солидной аудитори-
ей постоянных пользовате-
лей располагают и Интер-
нет-ресурсы, сайты, получа-
ющие поддержку Фонда, на-
ходящиеся еще в 16 госу-
дарствах.
Весомым дополнением яв-

ляются правовые рубрики в
более 30 зарубежных рус-
скоязычных СМИ, функцио-
нирующие при поддержке
Фонда. Рубрики успешно
выполняют функцию источ-
ников правовой информации,
публикуя актуальные обзоры
о ситуации с соблюдением
прав человека в странах
проживания соотечественни-
ков и предоставляя им юри-
дические консультации по
конкретным правовым ситу-
ациям. За период деятель-
ности Фонда на их страни-
цах размещено свыше 18
тыс. таких материалов, опуб-
ликовано более 15 тыс. от-
ветов юристов на обраще-
ния соотечественников.

Õîð Òóðåöêîãî îòêðûë òóðíå ïî Ëàòèíñêîé Àìåðèêå Äî 15 ëåò çà ïîëó÷åíèå
ðîññèéñêîãî ïàñïîðòà
За получение российского паспорта Киев со-

бирается наказывать граждан своей страны,
сообщает РИА "Новости". Анатолий Стельмах,
который занимает пост заместителя министра
по вопросам реинтеграции оккупированных тер-
риторий Украины, отметил, что им может гро-
зить до пятнадцати лет тюремного заключения.
Ранее в Киеве заявляли, что обсуждают про-

ект закона об уголовной ответственности за
получение российского гражданства.
Замминистра рассказал, что документ, который

сейчас на работе, предусматривает наказание
от штрафа до пятнадцатилетнего срока в заклю-
чении.
Как сообщал "Русский мир", в июле Президент

России упростил получение российских паспор-
тов для жителей народных республик Донбасса
и Украины. Ранее жители Запорожской и Хер-
сонской областей Украины получили возможность
в облегчённом порядке обратиться за получени-
ем российского паспорта. Ответ на соответству-
ющие заявления должен поступать не позднее,
чем через три месяца со дня подачи докумен-
тов. Первые российские паспорта тем, кто при-
соединился к числу граждан нашей страны,
выданы в июне в Мелитополе и Херсоне.

А.И. Удальцов (третий слева) с грузинскими коллегами

Концерт Unity Songs, который
в нашей стране известен как
"Песни Победы", состоялся в
прошедшие выходные в арген-
тинской столице, сообщает
ТАСС. На сцену театра "Гран Ри-
вадавия" вышли российские ар-
тисты. В исполнении Хора Ту-
рецкого и арт-группы Soprano
прозвучали военные песни,
фрагменты из мировой оперной
классики, хиты международной
эстрады и народные песни.
Аргентина стала первой точкой

на маршруте гастролей Хора Ту-
рецкого по странам Южной Аме-
рики. Далее творческие коллек-
тивы ждёт встреча с бразиль-
ской и уругвайской публикой.
По словам Михаила Турецко-

го, основателя и художествен-
ного руководителя арт-групп, они
в первый раз посещают Латин-
скую Америку. Он не сомнева-

ется, что выступление станет
стартом крепких дружеских от-
ношений, которые свяжут рос-
сийских артистов и аргентин-
ских зрителей. Михаил Турецкий
пояснил, что такие концерты
выполняют роль тарана, который
разрушает самый крепкий лёд
недоверия. Какие бы сложности
ни возникали на политической
арене, культура всегда остаётся
основой основ, считает артист.
Михаил Турецкий добавил, что

жители латиноамериканских
стран очень музыкальны. Хор Ту-

рецкого обязательно побыва-
ет и в других странах региона,
отметил он.
Посол РФ Дмитрий Феоктис-

тов напомнил, что сейчас си-
туация в мире неспокойная.
Коллективный Запад предпри-
нимает гигантские усилия ,
чтобы отменить русскую куль-
туру, запретить всё, что свя-
зано с Россией. Дипломат
убеждён, что эти попытки не
увенчаются успехом, потому что
культура не имеет ничего об-
щего с политикой.
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Ëóêàøåíêî ïîäåëèëñÿ ìå÷òàìè
î ïàíñëàâÿíñêîì ãîñóäàðñòâå

Ïîëüñêèé áîåö ÌÌÀ
óáèò íà Óêðàèíå
Польский боец смешанных бо-

евых искусств (ММА) Томаш Ва-
лентек убит на Украине. Об этом
в конце прошлой недели сооб-
щает РИА Новости.
Уточняется, что мужчина при-

нимал участие в боевых дейст-
виях на стороне киевского ре-
жима в качестве наемника. "Мы
с огромной скорбью узнали о

смерти Томка, который как польский доброволец воевал
в "Интернациональном легионе" обороны Украины и погиб
там", - сообщили в польской федерации ММА.
Ранее официальный представитель Минобороны гене-

рал-лейтенант Игорь Конашенков сообщал, что Вооружен-
ные силы России нанесли удар по пункту временной дис-
локации наемников из "иностранного легиона", выступаю-
щего на стороне Вооруженных сил Украины.
Удар был нанесен ракетами воздушного базирования и,

по словам Конашенкова, в результате были уничтожены
до 250 иностранных наемников. В середине июня стало
известно, что на востоке Украины под Северодонецком по-
гиб британский наемник Джордан Гэтли, который также во-
евал в составе иностранного легиона.

Â Ìîëäàâèè
ïðèçâàëè çàãîòîâèòü
äðîâà íà çèìó
Европа уже начала готовиться к

тяжелой зиме, и правительство
Молдавии также обязано обеспе-
чить своих граждан теплом. Об
этом заявила премьер-министр
республики Наталья Гаврилица, пи-
шет Sputnik.
Политик поручила кабинету ми-

нистров начать заготовку дров, уг-
ля, мазута и электрогенераторов для обогрева домов.
Она подчеркнула, что без таких мер уязвимые слои насе-
ления могут не пережить зимних холодов.

"Очевидно, что наша основная забота в эти дни - цена
на газ и энергию. Это один из самых больших вызовов, с
которым сталкивается не только наша страна, но и весь
мир. Прошу всех. Основной приоритет - посмотреть, ка-
ковы наши планы действий, в какой помощи мы нуждаем-
ся, чтобы обеспечить людям доступ к энергоресурсам", -
призвала Гаврилица.
Ранее с аналогичным призывом к правительству высту-

пила президент Молдавии Майя Санду. Она также попро-
сила граждан заняться утеплением домов своими силами
и предупредила, что к зиме страна может перестать по-
лучать газ из России.

Äåïóòàò ïîîáåùàë ïîñòàâèòü
ïàìÿòíèê Áàíäåðå â Ïðèäíåñòðîâüå
Депутат Верховной рады Украины Алексей Гончаренко

пообещал жителям непризнанной Приднестровской Мол-
давской Республики поставить памятник Степану Банде-
ре в Тирасполе. Об этом Гончаренко написал в своем
Telegram-канале.

"Вы там сидите спокойно, пока у нас есть другие дела,
а то ваше присоединение очень быстро закончится. И
закончится так, что памятник Степану Андреевичу Банде-
ре будете ставить в Тирасполе", - написал украинский
депутат.
Накануне глава министерства иностранных дел При-

днестровья Виталий Игнатьев заявил, что регион нацелен
на получение независимости с последующим присоедине-
нием к России в соответствии с результатами референ-
дума 2006 года.

Президент Белоруссии Александр Лукашенко дал интервью
France Press

Славянские народы не
должны терять сплоченнос-
ти, когда-нибудь они смогут
создать единое государство.
Об этом в интервью France
Press заявил президент Бе-
лоруссии Александр Лука-
шенко, выдержки из публи-
кации приводятся на его
официальном сайте.
Во время беседы француз-

ский журналист выразил мне-
ние, что президент России
Владимир Путин мечтает о
построении единой пансла-

вянской страны. Он сослался
на речи российского лидера, но
глава Белоруссии его перебил.

"Это я мечтал о славянском
государстве. Это я всегда с
1990-х годов говорил о том,
что есть славянские государ-
ства", - поделился мыслями
Лукашенко.
Политик заверил, что эта

концепция не имеет ничего об-
щего с идеей о "русском ми-
ре", которой, по его мнению,
руководствуются российские
политики. Он подчеркнул, что

всем славянам, включая по-
ляков, словаков и болгар,
важно укреплять отношения
друг с другом, несмотря на
разногласия.

"Я об этом говорил. Поэ-
тому Путин ни о каком пан-
славянском государстве не
говорил и не мечтал. Это вы
уже придумали", - заключил
президент.
В этом же интервью Лука-

шенко заявил, что признает
авторитарность белорусско-
го режима и элементы дик-

татуры в нем. При этом он
заверил, что такой строй су-

ществует как способ
"сделать людям лучше".

Àðìÿíñêèå àëüïèíèñòû
âûñòóïèëè ïðîòèâ ñòàòóè Õðèñòà

Òîêàåâ ïðåäëîæèë ñîñåäÿì
äîãîâîðèòüñÿ î ãðàíèöàõ

Â Êàçàõñòàíå îñòàíîâèëè çàâîä
ïî ïðîèçâîäñòâó "Ñïóòíèêà V"

Томаш Валентек

Наталья Гаврилица

Сурен Даниелян

Армянская федерация
альпинизма и горного туриз-
ма выступила против уста-
новки на горе Атис статуи
Христа, объясняя это тем,
что в таком случае привле-
кательность вершины для
восходителей упадет, а тур-
поток снизится, сообщает
РИА Новости со ссылкой на
президента федерации Су-
рена Даниеляна.
Он упрекнул организато-

ра строительства в отсутст-
вии общественного обсуж-
дения инициативы, где мог-
ли бы быть высказаны за-
мечания и возражения.
Президент Армянской фе-

дерации альпинизма также
сказал, что, если проект бу-
дет реализован, то восходи-

тели потеряют интерес к го-
ре, уменьшится турпоток.
"Для реализации проекта ус-
тановки статуи Христа не-
обходимо выбрать другое
место, исключив горные вер-
шины. Альпинисты поднима-
ются на вершины, свобод-
ные от искусственных соо-
ружений и находящиеся в
естественном состоянии", -
объяснил Даниелян, отме-
тив, что против воздвиже-
ния статуи Христа выступи-
ла и Армянская апостоль-
ская церковь.
Как мы уже писали, ини-

циатива по установке статуи
Христа принадлежит крупно-
му армянскому предприни-
мателю Гагику Царукяну. Сог-
ласно проекту высота мону-

мента должна составить 77
метров, что почти на 40 мет-
ров выше, чем статуя Хрис-
та-Искупителя в Рио-де-Жа-
нейро. Правительство Арме-
нии предварительно одобри-
ло строительство, указав,
что такая достопримечатель-
ность повысит туристичес-
кий интерес к стране.

Президент Казахстана
Касым -Жомарт Токаев
предложил создать экспер-
тную площадку по делими-
тации границ в Средней
Азии. Об этом он заявил на
консультативной встрече
глав государств Централь-
ной Азии в Чолпон-Ате, пе-
редает ТАСС.
По его словам, Казахстан

- единственное на постсовет-
ском пространстве государ-
ство, осуществившее полную
делимитацию своей протя-
женной границы. Именно поэ-

тому глава страны предло-
жил помочь соседним рес-
публикам договориться о
взаимоприемлемых подходах
к определению границ.

"К этой работе должны
быть привлечены опытные
юристы, картографы, погра-
ничники и другие специа-
листы", - сказал Токаев. Он
также добавил, что Совет
министров иностранных дел
может возглавить координа-
цию новой площадки.
Ранее Армения создала

комиссию по решению по-

Касым-Жомарт Токаев
граничного конфликта с
Азербайджаном, вице-пре-
мьер страны Мгер Григорян
возглавил новый орган. В от-
вет Баку создал аналогич-
ную комиссию, председате-
лем которой стал вице-пре-
мьер Шахин Мустафаев.

Власти Казахстана ос-
тановили работу заво-
да по производству

российской вакцины от ко-
ронавируса "Спутник V". Об
этом пишет ORDA со
ссылкой на директора де-
партамента лекарственной
политики при Минздраве
республики Бауыржана Джу-
сипова.
По его словам, сейчас

страна не испытывает пот-
ребности в новых объемах
российского препарата, так
как наращивает производ-
ство собственного QazVac.
"После начала пандемии мы
запустили производство
вакцины "Спутник V" в Ка-
раганде из готовых субстан-
ций. Сейчас этот процесс
приостановлен. На сегодня
у нас объем вакцин доста-
точен", - сказал Джусипов.
Он добавил, что парал-

лельно с этим Нур-Султан
ведет переговоры о закуп-
ке новой партии американ-
ской вакцины Pfizer. Под-

робности об этом пока не
раскрываются.
Ранее Казахстан заявил

о готовности подписать сог-
лашение с Россией о вза-
имном признании паспор-
тов вакцинации. Москва

Казахстан наращивает производство собственной вакцины от
коронавируса QazVac

также разрешила гражда-
нам республики свободно
въезжать на свою терри-
торию.
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Èç ëþáâè ê ëþäÿì è Îòå÷åñòâó
Исполнилось
220 лет
Голицынской
больнице

Городская клиническая
больница № 1 имени Н.И. Пи-
рогова, известная как Пер-
вая Градская, одна из круп-
нейших клиник в Москве, где
ежегодно более 60 тысяч че-
ловек получают стационар-
ную помощь и свыше 600
тысяч лечатся амбулаторно,
отметила 220-летний юби-
лей. На базе больницы ра-
ботают семь университет-
ских клиник.
У этой больницы долгая и

славная история. Это исто-
рия о событиях, о людях,
участвующих в создании и
процветании, о великих и
знаменитых, о богатых и
бедных. История архитек-
туры и открытий в области
медицины. Одна из первых
лечебниц России сохранила
до наших дней труды вели-
ких людей, культурное нас-
ледие человечества и стала
ярким и редким примером
вековой благотворительнос-
ти целого рода князей Го-
лицыных.
Легендарная Голицынская

больница была открыта 3
августа (22 июля по старо-
му стилю) 1802 года, став
третьей в Москве и первой,
построенной на частные
средства. История боль-
ницы - яркий пример бес-
корыстной благотворитель-
ности, сопереживания лю-
дям, а также любви к Оте-
честву и своему делу людей
разных возрастов и сосло-
вий.
Голицыных в российской

истории много. Тут требует-
ся уточнение: речь идет о
дипломате екатерининского,
о времени князе Дмитрии
Михайловиче Голицыне .
Именно он стал жертвова-
телем для строительства
первой больницы. В память
о своей любимой и единст-
венной супруге Екатерине
Голицыной князь завещал
построить на весь накоп-
ленный капитал "человеко-
любивое, Отечеству полез-
ное учреждение".
Княгиня Голицына, рано

ушедшая из жизни, отлича-
лась добротой и отзывчи-
востью по отношению к чу-
жому горю и болезни. Свет-
лейшая княжна Екатерина
Кантемир, младшая дочь
молдавского господаря Ди-
митрия Кантемира. Было у
нее, впрочем, и второе имя
- Смарагда (смарагд - уста-
ревшее наименование изум-
руда). Рано потерявшая от-
ца, она воспитывалась в до-
ме родственников матери,
урожденной княжны Трубец-
кой, по материнской линии
бывшей также в родстве с
Нарышкиными, то есть, в
том числе, с матерью Пет-
ра I, а во втором браке
вышедшей за наследного
принца Гессен-Гомбургского
- российского фельдмарша-
ла при этом.
Но главное тут - с детст-

ва Екатерина-Смарагда на-
ходилась под влиянием еди-
нокровного брата матери,
Ивана Ивановича Бецкого,
президента Академии худо-
жеств и автора, среди про-
чих трудов, доклада "О вос-
питании юношества обоего
пола". Короче, из племян-
ницы он сделал одну из об-
разованнейших женщин сво-
его времени. Камер-фрей-
лина, потом статс-дама при
дворе Елизаветы Петровны,

она блистала и красотой.
Да, еще была музыкальна и
обладала практически про-
фессиональным виртуозным
вокалом.
Княгиня Екатерина Голи-

цына оставила после своей
смерти крупное пожертво-
вание в пользу акушерско-

го дела в России. На про-
центы с завещанного ею ка-
питала каждые шесть лет
трое выпускников Москов-
ского университета отправ-
лялись в Страсбургский уни-
верситет изучать акушер-
ское искусство. После смер-
ти князя Дмитрия Михайло-
вича его двоюродные бра-
тья Александр и Михаил на-
чали строительство боль-
ничных корпусов на берегу
Москвы-реки, сохранивших-
ся и сегодня. Они вложили
в строительство немало соб-
ственных средств, добавив
их к завещанным Дмитрием
Михайловичем . Также в
строительстве народной ле-
чебницы приняла участие
императрица Мария Федо-
ровна - супруга Павла I. Она
и привлекла к проекту зна-
менитых архитекторов - Ва-
силия Баженова и Матвея
Казакова.
Строительство, под их ру-

ководством началось в
1796-м и завершилось в
1801 году. Центром ансам-
бля стала церковь, освя-
щенная во имя Святого
Благоверного Царевича Ди-
митрия, то есть по имени
завещателя. Обратим вни-
мание на расположенную
внутри церкви табличку с
надписью: "Князь Александр
Михайлович Голицын, один
из душеприкащиков покой-
ного двоюродного брата
своего действительного тай-
ного советника князя Дмит-
рия Михайловича Голицына,

исполняя святое и благое
его пожелание духовным за-
вещанием определенное,
соорудил с согласия прочих
душеприкащиков его покой-
ного иждивением сей божий
храм вместе с больницею
на сто кроватей для бедно-
го и страждущего челове-

чества". Храм стал и усы-
пальницей князя Дмитрия
Голицына, сюда после за-
вершения строительства пе-
ренесли его прах.

22 июля 1802 года боль-
ница приняла первых паци-
ентов, самых бедных, из со-
циально незащищенных сло-
ев населения, кроме кре-
постных. С каждым годом в
лечебнице росло количест-
во мест, а в 1803 году при
больнице была открыта бо-
гадельня для неизлечимо
больных. В помещении ле-
чебницы проходили свет-
ские приемы со сбором
благотворительных пожерт-
вований.
Больница существенно

продвинула развитие рос-
сийской медицины. В 1825
году профессор-офтальмо-

лог и ординатор больницы
Петр Броссе открыл здесь
первое в стране глазное от-
деление. В 1832 году при
клинике появилась первая
в стране фельдшерская
школа, в 1868 году был соз-
дан родильный приют, а в
1876-м у пациентов появи-
лась возможность получать
консультативную амбула-
торную помощь. Единствен-
ная в Москве больничная
аптека пользовалась правом
свободной продажи ле-
карств жителям города.
Во время нашествия На-

полеона Голицынскую боль-
ницу заняли под госпиталь
для раненых французских
солдат. Но лечили и раненых
русских солдат. Главным
врачом госпиталя был
личный хирург Наполеона
Доменик Жан Ларрей. Он
лично ампутировал ногу бу-
дущему министру народно-
го просвещения, а тогда
простому русскому офице-
ру Абраму Сергеевичу Но-
рову. Парадоксально, но
после окончания боевых
действий 1812 года живо-
пись, иконостас и отделка
остались невредимы благо-
даря стараниям управляю-
щего больницей Христиана
Ивановича Цингера. Во вре-
мя Отечественной войны он
остался в больнице и сумел
не допустить ее разграбле-
ния, а также сберег остав-
ленные ему на хранение де-

ньги.
В 1828 году по соседству

с Голицынской лечебницей
началось строительство Пер-
вой Градской больницы - ве-
личественного здания с тор-
жественно оформленным
фасадом и куполом церкви
Марии Магдалины. Всего че-
рез пять лет Первая Град-
ская приняла первых

Княгиня Екатерина Голицына Князь Дмитрий Голицын

Легендарная Голицынская больница - сегодня часть Первой
градской в Москве

больных. Это было первое
лечебное заведение, постро-
енное на государственные
деньги. И самое крупное в
городе по числу мест. Как и
Голицынская, Первая Град-
ская предназначалась для
лечения неимущих слоев на-
селения. Позже были пост-
роены новые корпуса роди-
льного дома, гинекологии,
терапевтического отделения
с амбулаторией и отделения
кожных заболеваний.
В 1866 году неподалеку

была выстроена больница
для больных тифом. Здание
было перестроено из двух
помещений бывшей сукон-
ной фабрики, соединенных
храмом Знамения Божьей
Матери. Вплотную к ним
примыкала долговая тюрь-
ма. Больницу сначала на-
зывали Второй Градской, а
с 1902 года учреждение но-
сило имя московского гра-
доначальника князя Алек-
сандра Алексеевича Щерба-
това. В 1919 году Голицын-
ская больница лишилась са-
мостоятельности и стала
частью Первой Градской. В
1959-м к ней присоедини-
лась и Щербатовская боль-
ница. После объединения
трех больниц образовалась
новая Первая Градская бо-
льница им. Николая Ивано-

Сегодня больница оснащена современной медицинской техникой

Церковь Голицынской больницы сегодня

вича Пирогова, превратив-
шаяся в одну из крупней-
ших больниц Европы . В
годы Великой Отечествен-
ной войны больница рабо-
тала в авральном режиме:
принимала москвичей, ра-
ненных во время авиабом-
бежек. Помимо этого, здесь
располагался госпиталь для
тяжелораненых бойцов.
В ансамбле Голицынской

больницы - одном из пос-
ледних и наиболее значи-
тельных произведений Каза-
кова - получили обобщение
прогрессивные черты клас-
сической русской архитек-
туры второй половины XVIII
века. Казаков учел все тре-
бования, предъявляемые к
больничному зданию , и
вместе с тем создал мону-
ментальное сооружение, ху-
дожественный образ кото-
рого свидетельствует об ус-
пехах русской культуры эпо-
хи Просвещения.
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Ñ ëþáîâüþ êî âñåìó ñîâåòñêîìóЗубной техник из испан-
ской Торревьехи, уро-
женец Саратова Алек-

сей Шишков, при желании
мог бы каждый день недели
ездить на работу на новой
модели "Жигулей". В поне-
дельник выгонять из гара-
жа свою бежевую "копейку",
а заканчивать трудовую не-
делю на красной "пятёрке"
(ВАЗ-2105). В его коллекции
собраны все модели "Жигу-
лей", а ещё "Нива" и УАЗ,
причём весь автопарк при-
обретён у испанских владе-
льцев.
Свою коллекцию совет-

ских автомобилей, возмож-
но, крупнейшую в Испании,
Алексей Шишков использу-
ет не только для поездок по
городу и стране на радость
местным жителям и турис-
там. Машины саратовца по-
беждают в ретро-конкурсах,
собирают сотни тысяч прос-
мотров на YouTube и прив-
лекают внимание местной
дорожной полиции. Но ос-
танавливают Алексея не ра-
ди штрафа, а для того, чтобы
рассказать, что "у моего де-
да была такая же".

Саратовский УАЗ и
испанская "Нива"

Увлечение автомобилями -
дедушкино влияние. С юных
лет, ещё живя в Саратове,
Алексей вместе с дедушкой
проводил немало времени
под капотом "Москвича", а
потом УАЗа. Спустя годы, уже
в Испании, благодарный внук
помог деду собрать копию его
любимого автомобиля. Нес-
колько лет назад дедушки не
стало, но благодаря Алексею
старенький УАЗ не гниёт в га-
раже, а появляется на ули-
цах, выставках и свадебных
кортежах российских сооте-
чественников.

- Моим первым советским
автомобилем здесь была
"Нива", - рассказывает Алек-
сей "Русскому миру". - Лет
8-9 назад я нашёл её буква-
льно на свалке неподалёку
от города, в котором я жи-
ву. Мне её стало жалко, и я
решил её забрать. Оказа-
лось, что она была на ходу и
двигатель в порядке, к тому
же "Нива"-кабриолет, редкая
версия. Мы с дедушкой её
пригнали, восстановили, она
до сих пор у меня.

"Нива" со свалки дала
старт главному увлечению в
жизни Алексея - искать и
восстанавливать образцы со-
ветского автопрома. За пер-
вой машиной пришла вторая,
потом третья, пятая, деся-
тая. На пике коллекция Алек-
сея Шишкова насчитывала
17 автомобилей "Жигули" (все
модели) и несколько мото-
циклов "Урал" и "Иж", но не-
которые из колёсных экспо-
натов пришлось продать.
Большая коллекция слиш-

ком обременительна - нуж-
но ломать голову, где дер-
жать автомобили, кроме то-
го, все машины Алексея на

ходу, с регистрациями и
страховками. Сейчас кол-
лекция саратовца, в основ-
ном, распределена по гара-
жам друзей. "Некоторые
свои автомобили я продал
друзьям-соотечественникам,
и в Торревьехе образовал-
ся клуб владельцев "Жигу-
лей"", - рассказал он.
Запчасти для реставрации

Алексей привозит из России
или покупает у местных ав-
товладельцев. Плюс нашёл в
Испании сохранившийся ед-
ва ли не с перестроечных
времён склад фирменного
магазина "Лада", которых
прежде было множество в
стране. А вот с чем нет
проблем, так это с покрыш-
ками: на "Жигули" подходит
резина от испанских машин.

"Жигули" в Испании -

тут знают и помнят
все модели
Рассказы о том, как он ис-

кал и восстанавливал совет-
ские автомобили, можно
встретить на YouTube. Нема-
лую часть видеороликов сос-
тавляют простые поездки на
"Жигулях" по узким испан-
ским улицам, заворажива-
ющее зрелище привлекает
внимание десятков и даже
сотен тысяч человек. Видео
"Нашли ВАЗ из СССР в Ис-
пании" набрало более 860
тысяч просмотров.
Алексей собирал свою

коллекцию "по гаражам и по
свалкам", искал упоминание
советских автомобилей в
объявлениях, познакомился
со множеством коллекцио-
неров из разных испанских
городов. "В основном я при-
обретал автомобили, кото-
рые были не нужны владе-
льцам или их потомкам, -
рассказывает он. - Когда-то,
а именно в 1980-е годы, ког-

да СССР активно экспорти-
ровала "Жигули" в Испанию,
они были очень нужны и по-
льзовались спросом, но годы
идут, и мода меняется".
Мечту советских и россий-

ских автолюбителей, "девят-
ку", Алексей Шишков нашёл
в коровнике. "Испанцы на
ней отъездили 30 тысяч ки-
лометров, поставили в этот
коровник и много лет не
вспоминали, - говорит он. -
Когда вытащили и отмыли,

Алексей Шишков

Для красивых фото.
- В моей жизни был пери-

од, когда я ездил на "Жигу-
лях" каждый день, потому что
не было других машин, - рас-
сказывает он. - Я садился
за руль "семёрки", а девуш-
ка - на "шестёрке", и мы не-
редко выезжали вместе,
удивляя всех. Приём повсю-
ду восторженный, и у испан-
цев, и у выходцев из СССР.
Отношение к советскому ав-
топрому здесь очень уважи-

истерия последних месяцев
не сказалась ни на нём, ни
на его автомобилях. Напа-
док или оскорблений не
было. По словам Алексея,
Торревьеха относительно не-
большой город, и жители хо-
рошо друг друга знают.

Любовь ко всему
советскому
В Испанию Алексей Шиш-

ков приехал более 20 лет
назад ещё подростком. Ка-
залось бы, море, горы, ку-
рортный город с 320-ю сол-
нечными днями в году
должны были надолго увлечь
саратовского юношу. Но, по
признанию Алексея, в новой
стране он понял, как любит
советские раритеты, и на-
чал окружать себя ими.
С годами, приобретая ав-

томобили и другой антиква-
риат из СССР у местных жи-
телей, понял, что собирает не
просто предметы быта, а ар-
тефакты советского экспор-
та в Испанию. Сегодня в его
коллекции десятки вещей,
рассказывающих о том, чем
в разные эпохи торговала
Москва с Европой. А это нес-
колько видов радиоприёмни-
ков и фотоаппаратов, а ещё
бинокли, сумки с олимпий-
скими кольцами, значки,
вымпелы, будильники, мик-
роскопы, матрёшки и другие
игрушки (плюшевый Чебу-
рашка за десятки лет не по-

Страницу подготовила
Светлана Тютюнджиева

оказалось, что это почти но-
вая отличная машина, с род-
ной резиной. Даже рестав-
рировать было не нужно, а
досталась всего за 700 евро.
Так и пошло, какие-то ма-
шины я пригонял из других
городов, брал очень дёшево,
какие-то мне дарили".
Алексей подчёркивает -

собирает коллекцию не для
поездок на работу и в су-
пермаркет и не для бизне-
са. Открывать прокат для
туристов или иным образом
зарабатывать на своем ув-
лечении он не планирует, хо-
тя иногда даёт свои машины
на выставки и свадьбы рос-
сийских соотечественников.

тельное, люди постарше хо-
рошо помнят все модели.
По словам Алексея, он ни

разу не сталкивался с нас-
мешками - только с прояв-
лениями искреннего интере-
са. В том числе, со стороны
местной полиции. Проверив
документы, стражи дорож-
ного правопорядка часто
пускаются в детские воспо-
минания, как на "Жигулях",
"Ладах" и "Нивах" ездили их
родители и дедушки. "Дос-
тают фотографии бабуш-
киных авто, начинают срав-
нивать, у кого фары круглее,
а у кого квадратнее" , -
смеётся коллекционер. По
его словам, антироссийская

линял в испанском климате)
и многое-многое другое. Гор-
дость коллекции - советский
граммофон "Молот" сталин-
ского времени, ввезённый в
Испанию детьми войны ,
спасёнными Советским Сою-
зом.

- Это моя жизнь, мне это
нравится, - говорит Алексей.
- Сейчас с "Жигулями" раз-
берусь, посмотрю, чего ещё
можно пособирать. Напри-
мер, "Волги" и другие мар-
ки. Или советские трактора
и комбайны, я и такое в по-
лях Испании находил.
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Московский регион играл

главную роль на протяжении
всей истории Российского го-
сударства, что обусловлено
не только политическими мо-
тивами. Географическое по-
ложение дает не менее важ-
ные преимущества, позволяя
выстраивать удобное тран-
спортное сообщение, созда-
вая тем самым экономичес-
кие связи с большинством
регионов страны, особенно в
ее европейской части.
Неофициальное название

области - Подмосковье, вхо-
дит в состав Центрального
федерального округа. Мос-
ковская область расположе-
на в центральной части Вос-
точно-Европейской рав-
нины. Численность населе-
ния Подмосковья по данным
Росстата составляет 7 768
878 чел. (2022). Фактичес-
ки административным цент-
ром области является Мос-
ква, часть органов государ-
ственной власти располо-
жены в г. Красногорске.

СТОЛИЦА
Москва - политический,

экономический и куль -
турный центр. Самый насе-
ленный город России и Ев-
ропы. Для многих россиян
и иностранцев российская
столица - это город боль-
ших возможностей. По ин-
фраструктуре и жизненно-
му укладу Москва во мно-
гом похожа на европейскую
столицу, а ее жители - на
типичных обитателей мега-
полисов от Лондона до Нью-
Йорка. Это делает ее понят-
ной и легкой для адаптации
иностранцев.

ИСТОРИЯ
Официально начало Мос-

ковской области было поло-
жено в 1929 году, но история
региона началась намного ра-
ньше. Так, первые поселения
человека, обнаруженные у
села Льяново в верховьях
Клязьмы, относятся ко вто-
рому тысячелетию до н. э.
Свидетельством давней исто-
рии области служат и много-
численные курганы и городи-
ща железного века. А славян-
ские племена Кривичей и Вя-
тичей начали заселять тер-
риторию современного Под-
московья на рубеже VIII-IX ве-
ков. Москва-река разделяла
два этих племени: Кривичи
жили севернее, а Вятичи -
южнее. Здесь же проходили
водные торговые пути, сое-
диненные волоками. А в XI-
XIII веках начали возникать го-
рода, где сосредотачивались
ремесло и торговля.
Позже XIX-XX века вошли

в историю двумя кровопро-
литными войнами - нашест-
вием Наполеона в 1812 году,
захлебнувшемся на Бородин-
ском поле, и Великой Оте-
чественной войной 1941-1945
годов, переломным сражени-
ем которой стала битва за
Москву. С сентября 1941 по
февраль 1942 года вся запад-
ная часть Подмосковья пред-
ставляла собой поле битвы
с фашистскими агрессорами.
Наступление немецкой армии
удалось остановить, а линия
фронта была отодвинута на
100-250 км от Москвы. Па-
мять об этих событиях сох-
раняют многочисленные ме-
мориальные объекты.
Конечно, события совет-

ского времени нашли отра-

жение в истории Москов-
ской области. Например,
возвращение столицы в
Москву в 1918 году способ-
ствовало подъему промыш-
ленности. Но при этом сох-
ранялись и развивались на-
родные промыслы, которые
уходили своими корнями да-
леко в глубь веков: гончар-
ство, ткачество, резьба по
дереву, лаковая миниатюра
- чего тут только нет! И все
это хранит память о древ-
нерусском узорочье.

ЭКОНОМИКА
Успехи региона во многом

обуславливает ведущая эко-
номическая роль Москвы.
Издавна здесь пересекались
главные торговые пути; се-
годня регион по-прежнему
сохраняет положение круп-
нейшего транспортного узла.
Кроме того, стартовыми ус-
ловиями развития Подмоско-
вья являются старопромыш-
ленный характер, концентра-
ция высококвалифициро-
ванных кадров, скудность
природных ресурсов и высо-
кая значимость региона как
главной научно-технической
базы страны. Промышлен-
ность Московской области
представляет собой сложный
многоотраслевой комплекс,
в котором преобладают не-

материалоемкие отрасли,
требующие квалифицирован-
ного труда и научных разра-
боток. В первую очередь
стоит отметить машиностро-
ение, которое представлено
приборостроением, станко-
строением, энергетическим и
транспортным машинострое-
нием, а также электронной
отраслью. Значимыми для ре-
гиона являются также хими-
ческая, легкая и полиграфи-
ческая промышленность. По
уровню промышленного по-
тенциала Московская область
уступает только Москве и
Санкт-Петербургу.
ДОСТОПРИМЕЧАТЕЛЬ-

НОСТИ
Великолепное обрамление

первопрестольной, Москов-
ская область включает в се-
бя 80 городов, в каждом из
которых непременно найдётся
что-нибудь интересное для
любопытного туристического
глаза. Погулять по старинным
русским городам и полюбо-
ваться великолепными памят-
никами архитектуры прошлых
веков, побывать в разнооб-
разных музеях, посмотреть на
животных в заповедниках, от-
дохнуть на лоне природы и
пособирать грибы и ягоды,
покататься на горных лыжах
и сноуборде - все это можно

сделать, не покидая преде-
лов Московской области.
Архитектурный ансамбль

Волоколамского кремля -
краснокирпичный с белыми
деталями Никольский собор
XIX века, пятиярусная коло-
кольня XVIII века, Воскресен-
ский собор ХV века, элеган-
тная ограда с башенками в
неорусском стиле конца XIX
- начала XX веков. Все зда-
ния находятся в прекрасной
сохранности, впечатляют мо-

нументальностью. После ре-
волюции в храмах находи-
лись склад, техникум, лагерь
для пленных фашистов. С
1960-х годов и до сих пор в
Никольском храме размеща-
ется Волоколамский истори-
ко-архитектурный музей. С
другой стороны кремля рас-
положен романтический
пруд, а за ним в историчес-
ком здании находится самая
настоящая местная тюрьма.
Коломенский кремль -

мощная крепость, построен-
ная в подмосковной Колом-
не в 1525-1531 годах для обо-
роны южных границ Москов-
ского княжества. Она заме-
нила окружавшие город не-

надежные деревянные
стены. Существует предание,
что стены возводились под
руководством итальянского
архитектора Алевиза Фрязи-
на, участвовавшего в строи-
тельстве Кремля в Москве.
Коломенский кремль славит-
ся не только мощными сте-
нами с массивными башня-
ми. На огромной территории
крепости находится несколь-
ко старинных церквей и мо-
настырей.
Усадьбу Архангельское в 2

км от Красногорска называ-
ют "Подмосковным Верса-
лем": огромный дворцово-
парковый ансамбль объеди-
няет множество красивейших
зданий, построенных в XVIII-
XIX веках. На территории
имения регулярно проводят-
ся выставки и концерты.
Старинная усадьба князей

Голицыных Большие Вяземы
и расположенная неподале-
ку от нее принадлежавшая
Ганнибалам усадьба Захаро-
во объединены в Государст-
венный историко-литера-
турный музей-заповедник
А. С. Пушкина. В этих мес-
тах прошло детство поэта.
Горки Ленинские - музей-

заповедник, рассказывающий
о послереволюционной исто-
рии России и жизни вождя
мирового пролетариата. Бла-
годаря тому, что Ленин посе-
лился в усадьбе сразу после
революции, она не подверг-
лась разграблению, и в ней
сохранились подлинные инте-
рьеры начала XX века.
Саввино-Сторожевский

монастырь в Звенигороде
хоть и был основан в 1398
году, однако большинство
сохранившихся до наших
дней построек относятся ко
времени правления богомо-
льного царя Алексея Михай-
ловича. Преображенская
церковь, Царский дворец,
Трапезная палата - превос-

Москва - это город, в котором постоянно что-то происходит - выстав-
ки, фестивали, перформансы, экскурсии, концерты, квесты, марафоны…
Российская столица является одним из лучших городов мира для сту-
дентов. В Москве находится свыше 9,5 тысяч спортивных сооруже-
ний, в том числе более 4 тысяч спортзалов. Город парков - большое
количество парков, скверов, садов в Москве порой удивляет ино-
странцев. Их в российской столице более 120-ти

ходные образцы зодчества
середины XVII века.

НОВОСТИ РЕГИОНА
Порядка 260 семей, про-

живающих в Московской об-
ласти, готовы взять под вре-
менную опеку детей из Дон-
басса. Об этом сообщил гу-
бернатор Подмосковья Ан-
дрей Воробьев, его слова
приводит пресс-служба ре-
гионального правительства.
Губернатор посетил супру-
гов Дмитрия и Татьяну в Лю-
берцах, которые взяли на
воспитание 9 братьев и сес-
тер из Донецкой Народной
Республики.
В пресс-службе рассказа-

ли, что братьев и сестер,
взятых в семью в Люберцах,
уже определили в школу и
детский сад. Все дети полу-
чили медполисы и граждан-
ство РФ, двое старших бра-
тьев также получили паспор-
та. Для проживания семье
предоставлен двухэтажный
коттедж. Дом полностью про-
думан для удобства и безо-
пасного проживания детей.
В каждой комнате оборудо-
ваны спальные места, пись-
менные столы для занятий,
места для игр, стеллажи,
шкафы для одежды. Боль-
шинство семей, готовых
взять под опеку детей из
Донбасса, прошли подготов-
ку в Школе приемных роди-
телей. Семьи проживают в
больших частных домах или
многокомнатных квартирах,
где бытовые условия позво-
ляют принять еще детей. В
настоящее время в подмос-
ковных приемных семьях вос-
питываются 60 детей из ДНР.

***
Камеры фотовидеофикса-

ции с функцией распознава-
ния лиц установили на стан-
ции Удельная в Московской
области, сообщила пресс-
служба Министерства тран-
спорта и дорожной инфра-
структуры Подмосковья.

"В Подмосковье применя-
ется комплексный подход к
повышению безопасности на
железной дороге, но учиты-
вая рост смертельных слу-
чаев на железной дороге, мы
ищем новые подходы. Так, на
одной из самых аварийных
станций в Подмосковье -
станции Удельная - устано-
вили камеры фотовидеофик-
сации. Они позволяют фик-
сировать переход на
красный сигнал светофора и
переход железной дороги в
неположенном месте. Систе-
ма не просто фиксирует на-
рушение, но и способна оп-
ределить личность наруши-
теля, после чего по видео-
материалам составляется
протокол о привлечении к ад-
министративной ответствен-
ности", - приводятся в текс-
те слова зампреда правите-
льства Подмосковья Анны
Кротовой. По ее словам, эта
мера позволит снизить чис-
ло смертельных случаев.
В пресс-службе рассказа-

ли, что проект установки ка-
мер реализуется Министер-
ством транспорта и дорож-
ной инфраструктуры Мос-
ковской области, Управле-
нием на транспорте МВД
России по ЦФО совместно
с "МВС Груп" - оператором
Подмосковной системы фо-
товидеофиксации.

Свято-Троицкая Сергиева лавра - самый знаменитый монастырь Рос-
сии. Он находится в подмосковном городе Сергиев Посад. Обитель
была основана в XIV веке святым преподобным Сергием Радонежским

Коломенский кремль - мощная крепость, построенная в подмосков-
ной Коломне в 1525-1531 годах для обороны южных границ Москов-
ского княжества
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Пятница, 29 июля

Воскресенье, 31 июля

06.10 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 09.45 "Слово
пастыря" (0+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15
"Высоцкий. "Где-то в чужой незнакомой ночи..." (16+)
11.20 "Видели видео?" (0+) 12.00 Новости (с субтитра-
ми) 12.15 "Видели видео?" (0+) 14.05 "Крещение Руси"
(12+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 "Крещение
Руси" (12+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.20 Ко дню рождения Эдиты Пьехи. "Я отпустила
свое счастье" (12+) 19.20 "Пусть говорят" (16+) 21.00
"Время" 21.35 "Сегодня вечером" (16+) 23.10 К 85-
летию Виктора Мережко. Фильм "Не ждали" (16+)
01.10 "Ледниковый период" (0+) 04.00 "Время" 04.35
"Ледниковый период" (0+)

05.35 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20
Телеканал "Доброе утро" 09.50 "Жить здорово!" (16+)
10.35 Информационный канал (16+) 12.00 Новости
(с субтитрами) 12.15 Информационный канал (16+)
15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 Информационный
канал (16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами)
18.40 "Человек и закон" с Алексеем Пимановым (16+)
19.45 "Поле чудес" (16+) 21.00 "Время" 21.45 Пре-
мьера. Большой юбилейный концерт Григория Лепса
(12+) 00.00 "Айвазовский. На гребне волны" (12+)
00.55 Комедия "Гуляй, Вася! Свидание на Бали" (16+)
02.55 "Поле чудес" (16+) 04.00 "Время" 04.45 Фильм
"Парень с нашего кладбища" (16+)

05.10 Фильм "Табачный капитан" (12+) 06.00 Новости 06.10
"Табачный капитан" (12+) 07.00 "День Военно-морского флота
РФ". Праздничный канал 10.00 Новости (с субтитрами) 10.10
"День Военно-морского флота РФ". Праздничный канал 11.00
Торжественный парад ко Дню Военно-морского флота РФ
12.15 Новости (с субтитрами) 12.30 Премьера. "Цари океа-
нов. Путь в Арктику" (12+) 13.35 Анатолий Васильев, Елена
Проклова, Дмитрий Миллер, Борис Щербаков в многосерий-
ном фильме "Андреевский флаг" (16+) 15.00 Новости (с суб-
титрами) 15.15 "Андреевский флаг" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.20 "Андреевский флаг" (16+) 21.00
"Время" 22.30 Родион Нахапетов, Вера Глаголева в фильме
"Торпедоносцы" (12+) 00.15 Фильм "Ледокол" (12+) 03.05 "Ца-
ри океанов. Путь в Арктику" (12+) 04.00 "Время"

1 КАНАЛ

Суббота, 30 июля

Воскресенье, 13 марта

05:00 Утро России 09:00 О самом
главном 10:00 Вести 10:30 60 минут
13:00 Вести 13:30 Вести. Местное
время 13:55 Кто против? 16:00 Вес-
ти 16:30 60 минут 19:00 Вести 20:05
Вести. Местное время 20:20 Елиза-
вета 21:20 Вечер с Владимиром Со-
ловьевым 23:55 Переверни страни-
цу 01:30 2 Верник 2. Денис Родькин
и Ольга Бодрова 02:15 Чужие пись-
ма 03:45 Искатели 04:29 Перерыв в
вещании

05.00 Утро России. Суббота 08.00 Вес-
ти. Местное время 08.15 Местное
время. Суббота 08.30 По секрету все-
му свету 08.50 Формула еды 09.15
Пятеро на одного 10.00 Вести 10.30
Сто к одному 11.10 Доктор Мясников
12.10 Х/ф “Нелегкое счастье” 13.55
Т/с “Я все помню” 17.05 Привет, Анд-
рей! 19.00 Вести в субботу 20.00 Х/
ф “Срок давности” 23.15 Х/ф “Лю-
бить и верить” 02.30 Х/ф “Улыбнись,
когда плачут звезды” 04.45 Х/ф “Мой
папа - идеалист”

06:15 Репортажи из будущего 06:55 Устами
младенца 07:40 Местное время. Воскресе-
нье 08:15 Моя любовь - Россия! 08:40 Ког-
да все дома с Тимуром Кизяковым 09:25
Утренняя почта с Николаем Басковым 10:00
Вести 10:30 Сто к одному 11:10 Доктор
Мясников 12:10 Чужое лицо 13:55 Я все пом-
ню 17:10 Счастливая серая мышь 19:00 Вес-
ти недели 21:00 Москва. Кремль. Путин 21:40
Воскресный вечер с Владимиром Соло-
вьевым 00:20 Частный детектив Татьяна
Иванова. Материнский инстинкт 01:50 Мой
папа - идеалист 03:20 Счастливая серая
мышь 04:54 Перерыв в вещании

Суббота, 12 марта

Понедельник, 1 августа

Вторник, 2 августа

Среда, 3 августа

Четверг, 4 августа

Понедельник, 14 марта

Вторник, 15 марта

Среда, 16 марта

Четверг, 17 марта

05.30 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20 Пре-
мьера. "АнтиФейк" (16+) 10.00 "Жить здорово!" (16+)
10.40 Информационный канал (16+) 12.00 Новости (с
субтитрами) 12.15 Информационный канал (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 Информационный канал
(16+) 18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.20 Ин-
формационный канал (16+) 21.00 "Время" 21.45 Карина
Андоленко, Антон Хабаров, Александр Бухаров в мно-
госерийном фильме "Отчим" (16+) 23.45 "Большая иг-
ра" (16+) 00.45 "На самом деле" (16+) 01.40 "Пусть
говорят" (16+) 03.05 "Отчим". Многосерийный фильм
(16+) 04.00 "Время" 04.45 "Отчим". Многосерийный фильм
(16+)

05.35 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20
Премьера. "АнтиФейк" (16+) 10.00 "Жить здорово!"
(16+) 10.40 Информационный канал (16+) 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 Информационный канал
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 Информа-
ционный канал (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.20 Информационный канал (16+) 21.00
"Время" 21.45 "Отчим". Многосерийный фильм (16+)
23.45 "Большая игра" (16+) 00.45 "На самом деле"
(16+) 01.40 "Пусть говорят" (16+) 03.05 "Отчим". Мно-
госерийный фильм (16+) 04.00 "Время" 04.45 "От-
чим". Многосерийный фильм (16+)

05.35 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20
Премьера. "АнтиФейк" (16+) 10.00 "Жить здорово!"
(16+) 10.40 Информационный канал (16+) 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 Информационный канал
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 Инфор-
мационный канал (16+) 18.00 Вечерние новости (с
субтитрами) 18.20 Информационный канал (16+)
21.00 "Время" 21.45 "Отчим". Многосерийный фильм
(16+) 23.45 "Большая игра" (16+) 00.45 "На самом
деле" (16+) 01.40 "Пусть говорят" (16+) 03.05 "От-
чим". Многосерийный фильм (16+) 04.00 "Время"
04.45 "Отчим". Многосерийный фильм (16+)

05.35 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.20
Премьера. "АнтиФейк" (16+) 10.00 "Жить здорово!"
(16+) 10.40 Информационный канал (16+) 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 Информационный канал
(16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15 Информа-
ционный канал (16+) 18.00 Вечерние новости (с суб-
титрами) 18.20 Информационный канал (16+) 21.00
"Время" 21.45 "Отчим". Многосерийный фильм (16+)
23.45 "Большая игра" (16+) 00.45 "На самом деле"
(16+) 01.40 "Пусть говорят" (16+) 03.05 "Отчим". Мно-
госерийный фильм (16+) 04.00 "Время" 04.45 "От-
чим". Многосерийный фильм (16+)

05.00 Утро России 09.00 О самом главном
10.00 Вести 10.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 11.40 60 минут 13.00
Вести 13.30 Вести. Местное время 13.55 За-
цепка. Сглаз 14.50 Зацепка. Роман 15.50 Но-
вости культуры 16.00 Вести 16.30 Малахов
17.40 60 минут 19.00 Вести в 20:00 20.05
Вести. Местное время 20.20 Линия света.
Серия 3 21.20 Линия света. Серия 4 22.20
Вечер с Владимиром Соловьевым 00.55
Вести-Санкт-Петербург 01.10 Линия жизни.
Кирилл Крок 02.05 Новости культуры 02.25
Профессия - следователь. Серия 2 03.30 Су-
дьба человека с Борисом Корчевниковым

05.00 Утро России 09.00 О самом главном
10.00 Вести 10.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 11.40 60 минут 13.00
Вести 13.30 Вести. Местное время 13.55 За-
цепка. Взрыв 14.50 Зацепка. Воровка 15.50
Новости культуры 16.00 Вести 16.30 Мала-
хов 17.40 60 минут 19.00 Вести в 20:00 20.05
Вести. Местное время 20.20 Линия света.
Серия 5 21.20 Линия света. Серия 6 22.20
Вечер с Владимиром Соловьевым 00.55
Вести-Санкт-Петербург 01.10 Искатели
01.55 Новости культуры 02.15 Профессия -
следователь. Серия 3 03.30 Судьба челове-
ка с Борисом Корчевниковым

05.00 Утро России 09.00 О самом главном
10.00 Вести 10.35 Судьба человека с Бори-
сом Корчевниковым 11.40 60 минут 13.00
Вести 13.30 Вести. Местное время 13.55 За-
цепка. Красота требует жертв 14.50 Зацеп-
ка. Два сердца 15.50 Новости культуры 16.00
Вести 16.30 Малахов 17.40 60 минут 19.00
Вести в 20:00 20.05 Вести. Местное время
20.20 Линия света. Серия 7 21.20 Линия све-
та. Серия 8 22.20 Вечер с Владимиром Со-
ловьевым 00.55 Вести-Санкт-Петербург
01.10 Искусственный отбор 01.50 Новости
культуры 02.10 Профессия - следователь.
Серия 4

Пятница, 11 мартаRTR Пятница, 29 июля

Воскресенье, 31 июля

06.30 "Простые Секреты" 07.00 "Сегодня" 07.20 "Поедем, Поедим!"
08.25 "Едим Дома" 09.00 "Сегодня" 09.20 "Медицинские Тайны" 09.35
"Главная Дорога" 10.15 "Живая Еда С Сергеем Малозёмовым" 11.10
"Квартирный Вопрос" 12.15 "Однажды..." 13.05 "Своя Игра" 14.00
"Следствие Вели..." 15.00 "Сегодня" 15.20 "Следствие Вели..." 18.00
"Сегодня" 18.40 Премьера. Сериал "Чингачгук". "Чудовище", "Искуп-
ление" 22.45 Премьера. Игорь Савочкин, Евгений Березовский,
Марианна Васильева В Остросюжетном Фильме "Приговорённый"
00.25 Алексей Булдаков, Вадим Андреев, Виктор Супрун, Андрей
Фролов В Детективном Сериале "Москва. Три Вокзала-9". "Штор-
мовое Предупреждение", "Аннигиляция" 02.20 Наталья Унгард, Мак-
сим Студеновский, Владимир Матвеев, Владимир Маслаков В Де-
тективном Сериале "Хвост". "Удары Судьбы", "Одноклассники" 04.10
"Их Нравы" 04.50 Артём Осипов, Сергей Громов, Светлана Брюха-
нова, Виктор Васильев В Детективном Сериале "Мухтар. Новый
След". "Автомобиль Для Стажёра", "Стража Утгарда"

06.30 "Простые Секреты" 07.00 "Сегодня" 07.20 "У Нас
Выигрывают!" Лотерейное Шоу 09.00 "Сегодня" 09.20
"Первая Передача" 09.55 "Чудо Техники" 10.55 "Дачный
Ответ" 12.00 "Нашпотребнадзор" 13.05 "Своя Игра" 14.00
"Следствие Вели..." 15.00 "Сегодня" 15.20 "Следствие
Вели..." 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Владимир Епи-
фанцев, Арина Постникова, Сергей Колос, Мария Жи-
галова В Детективном Сериале "Чингачгук". "Адвокат
Дьявола", "На Крючке" (Заключительная) 23.00 "Ты Су-
пер!" 01.25 Алексей Булдаков, Вадим Андреев, Виктор
Супрун, Андрей Фролов В Детективном Сериале "Мос-
ква. Три Вокзала-9". "Тихое Дело", "Вердикт", "Роковые
Страсти" 04.10 "Тайны Фаберже". Фильм Владимира
Кондратьева.

НТВ-МИР

Суббота, 30 июля

Понедельник, 1 августа

Среда, 3 августа

Четверг, 4 августа

05.05 "Едим Дома" 05.35 "Утро. Самое Лучшее" 07.00 "Сегодня" 07.25
Сериал "Морские Дьяволы. Рубежи Родины". "Перебежчик" (Начало) 09.00
"Сегодня" 09.35 Сериал. "Морские Дьяволы. Рубежи Родины". "Перебеж-
чик" (Продолжение), "Человек, Которого Не Было" 12.00 "Сегодня" 12.30
"Чрезвычайное Происшествие" 13.00 Александр Устюгов, Владимир
Верёвочкин, Геннадий Смирнов, Владимир Селезнёв В Детективном Се-
риале "Метод Михайлова". "Софья", "Новая Жизнь" 15.00 "Сегодня" 15.50
"За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Дмитрий Лав-
ров, Ольга Павловец, Виталий Гудков, Станислав Ткаченко В Сериале
"Анонимный Детектив" 1-Я С., 2-Я С. 21.05 Премьера. Сергей Астахов,
Нина Гогаева, Дмитрий Астапенко, Екатерина Головина В Остросюжет-
ном Сериале "Под Напряжением" 25-Я С., 26-Я С. 23.10 "Основано На
Реальных Событиях". "Зыкина" 1-Я С. 00.00 "Сегодня" 00.15 Алексей Булда-
ков, Виктор Супрун, Василий Кортуков, Андрей Белозёров В Детектив-
ном Сериале "Москва. Три Вокзала-9". "Серый Кардинал Поезда", "Сис-
тема Станиславского", "Беличий Глаз" 03.00 Сериал "Дикий-2". "Лихой
Маршрут", "На Здоровье!" 04.55 "Александр Журбин. Мелодии На Па-
мять"

05.35 "Утро. Самое Лучшее" 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал "Морские Дья-
волы. Рубежи Родины". "Чёрный Список" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.35
Сериал. "Морские Дьяволы. Рубежи Родины". "Чёрный Список" (Продол-
жение), "Сложный Фарватер" 12.00 "Сегодня" 12.30 "Чрезвычайное Про-
исшествие" 13.00 Александр Устюгов, Владимир Верёвочкин, Геннадий
Смирнов, Владимир Селезнёв В Детективном Сериале "Метод Михайло-
ва". "Огнестрел", "Тюремный Трюк" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За Гранью"
16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Дмитрий Лавров, Ольга Пав-
ловец, Виталий Гудков, Станислав Ткаченко В Остросюжетном Сериале
"Анонимный Детектив" 3-Я С., 4-Я С. 21.00 Премьера. Сергей Астахов,
Нина Гогаева, Дмитрий Астапенко, Екатерина Головина В Остросюжет-
ном Сериале "Под Напряжением" 27-Я С., 28-Я С. 23.00 "Основано На
Реальных Событиях". "Зыкина" 2-Я С. 23.55 "Сегодня" 00.10 Алексей Булда-
ков, Виктор Супрун, Андрей Белозёров, Юлия Вайшнур В Детективном
Сериале "Москва. Три Вокзала-9". "Экстремалы", "Гиблое Место", "Японс-
кий Меч" 02.55 Сериал "Дикий-2". "Дикий И Лысый", "Золотое Дно" 04.50
"Кто В Доме Хозяин?"

05.35 "Утро. Самое Лучшее" 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал "Морские Дья-
волы. Рубежи Родины". "Тайфун" (Начало) 09.00 "Сегодня" 09.35 Сериал.
"Морские Дьяволы. Рубежи Родины". "Тайфун" (Продолжение), "Русский
Двигатель" 12.00 "Сегодня" 12.30 "Чрезвычайное Происшествие" 13.00
Александр Устюгов, Владимир Верёвочкин, Геннадий Смирнов, Влади-
мир Селезнёв В Детективном Сериале "Метод Михайлова". "Белая Го-
рячка", "Гимнастка" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За Гранью" 16.55 "Днк" 18.00
"Сегодня" 19.00 Премьера. Дмитрий Лавров, Ольга Павловец, Виталий
Гудков, Станислав Ткаченко В Остросюжетном Сериале "Анонимный Де-
тектив" 5-Я С., 6-Я С. 21.00 Премьера. Сергей Астахов, Нина Гогаева,
Дмитрий Астапенко, Екатерина Головина В Остросюжетном Сериале "Под
Напряжением" 29-Я С., 30-Я С. 23.05 "Основано На Реальных Событиях".
"Зыкина" 3-Я С. 23.55 "Сегодня" 00.10 Алексей Булдаков, Виктор Супрун,
Антон Эльдаров, Андрей Белозёров В Детективном Сериале "Москва.
Три Вокзала-9". "Солдатский Ремень", "Парфюмер", "Двойное Дно" (Зак-
лючительная) 02.55 Сериал "Дикий-2". "Автобус Терпимости", "Подпольн-
ые Игры" 04.55 "Кто В Доме Хозяин?"

05.35 "Утро. Самое Лучшее" 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал "Морс-
кие Дьяволы. Рубежи Родины". "Рыба По-Китайски" (Начало) 09.00
"Сегодня" 09.35 Сериал. "Морские Дьяволы. Рубежи Родины". "Рыба
По-Китайски" (Продолжение), "Грязная Бомба" 12.00 "Сегодня" 12.30
"Чрезвычайное Происшествие" 13.00 Сериал "Метод Михайлова".
"Профессор Знает Лучше", "Эхо Войны" 15.00 "Сегодня" 15.50 "За
Гранью" 16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Сериал "Ано-
нимный Детектив" 7-Я С., 8-Я С. 21.05 Премьера. Сергей Астахов,
Нина Гогаева, Дмитрий Астапенко, Екатерина Головина В Остро-
сюжетном Сериале "Под Напряжением" 31-Я С., 32-Я С. (Заключи-
тельная) 23.10 "Основано На Реальных Событиях". "Зыкина" 4-Я С.
00.00 "Сегодня" 00.15 Роман Полянский, Артур Литвинов, Сергей
Колос, Андрей Зибров В Детективном Сериале "Предатель" 1-Я
С., 2-Я С., 3-Я С. 03.05 Игорь Лифанов, Артём Мазунов, Мария
Баева, Наталья Тетенова В Детективном Сериале "Дикий-2". "Соб-
людай Дистанцию", "Внимание, Чёрный Ящик"

Вторник, 2 августа

05.35 "Утро. Самое Лучшее" 07.00 "Сегодня" 07.25 Сериал "Морские
Дьяволы. Рубежи Родины". "Агент Паладин" (Начало) 09.00 "Сегод-
ня" 09.35 Сериал. "Морские Дьяволы. Рубежи Родины". "Агент Па-
ладин" (Продолжение), "Захват Самолёта" 12.00 "Сегодня" 12.30 "Чрез-
вычайное Происшествие" 13.00 Артём Ткаченко, Инна Хотеенкова,
Андрей Иванов, Владислав Ветров В Детективном Сериале "Юристы"
19-Я С., 20-Я С.(Заключительная) 15.00 "Сегодня" 15.50 "За Гранью"
16.55 "Днк" 18.00 "Сегодня" 19.00 Премьера. Владимир Епифанцев,
Арина Постникова, Сергей Колос, Мария Жигалова В Детектив-
ном Сериале "Чингачгук". "Бесплатный Сыр", "Крыса" 23.10 Премье-
ра. "Чайф 35+". Юбилейный Концерт 01.05 Алексей Булдаков, Ва-
дим Андреев, Виктор Супрун, Андрей Фролов В Детективном Се-
риале "Москва. Три Вокзала-9". "На Посошок", "Сувенир", "Страхи"
03.55 "Чудо Техники" 04.45 Артём Осипов, Сергей Громов, Светлана
Брюханова, Виктор Васильев В Сериале "Мухтар. Новый След".
"Игра Ума", "Жизнь Продолжается"

??????

Мимоходом
Успех никогда не приходит один. С

ним приходят две беды: завистники
и соавторы.

Желание женщины - закон, пока
желание мужчины - женщина.

Каждая мать желает своей доче-
ри, чтобы та была в браке счастли-
вее, чем она сама, но не каждая мать
желает своему сыну, чтобы тот был
в браке счастливее, чем его отец.

Народный интеллигент - это чело-
век, который может не только по-
нять тонкий намек, но и дать за него
в глаз.

На глазах у изумленной аудитории
у профессора из теоремы вытекло
доказательство...

Супружеский долг, исполняется
вручную...

Кабинет начальника как общест-
венный туалет - зайти туда можно
только по крайней нужде.

Я был трезв, а она без макияжа...

Вот Вы жалуетесь на тяжёлое дет-
ство! Это у меня было тяжелое дет-
ство - восьмибитные игрушки...

Не жалко сжигать за собой мосты,
который сам не строил.

Когда к тебе обращаются с прось-
бой "Скажи мне, только честно...", с
ужасом понимаешь, что сейчас, ско-
рее всего, тебе придется много
врать...

На вопрос анкеты "Семейное поло-
жение: ..." гордо написал - "Сверху".

Он показался странным еще в заг-
се, когда мне на палец надел сразу
оба кольца.

У холостяков обычно носки счита-
ются грязными, когда начинают раз-
личаться на "правый" и "левый".

Если памперсы жмут спереди, зна-
чит детство кончилось.

Женщина - это слабое, беззащит-
ное существо, от которого зачастую
просто невозможно спастись.

Настоящий мужчина должен чесать
свой живот на вытянутую руку.

У одних полушария мозга защи-
щены черепом, у других - штанами,
у третьих - бюстгальтером.

Эксперт - это человек, который
сделал больше ошибок, чем вы.

Машина - это не роскошь. Роскошь
- это средства на её передвижение.

Посмотрел Бог на ее ноги и приду-
мал колесо...

Пока выбьешь место под солнцем,
уже наступает вечер.

Самый яркий пример распущенной
молодежи - пионерская организация.

Если сложить темное прошлое со
светлым будущим, получится серое
настоящее.

Здоровый сон не только продлева-
ет жизнь, но и сокращает рабочее
время.

На острые вопросы безопаснее да-
вать тупые ответы.

Из всей печатной продукции наи-
большей популярностью пользуются
деньги.

Как же я люблю свою прекрасную
фигуру, свою узкую осиную талию,
свой подтянутый животик.. И как я
ненавижу тот слой жира, который всё
это скрывает!

Не люблю ничего общественного.
Особенно мнения, питания и туале-
та.

Весна... Из снега полезли подснеж-
ники... Из женщин полезли ноги.

Глоток свободы можно не закусы-
вать.
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Ïðè ó÷àñòèè ÐÏÖ â Ìàðèóïîëå çàïóñòèëè áëàãîòâîðèòåëüíóþ àêöèþ

Архиепископ Севастийский Феодосий

На враждебную позицию за-
падных стран в отношении Святей-
шего Патриарха Московского и всея
Руси Кирилла обратил внимание в
своем личном заявлении 15 июля
иерарх Иерусалимской Православ-
ной Церкви архиепископ Севастий-
ский Феодосий, сообщил сайт Пат-
риархия.ru.
Архипастырь, в частности, под-

черкнул:
"Мы во Святом граде Иерусали-

ме выражаем сожаление и осужда-
ем действия, предпринимаемые по-
литическими силами Запада против
Русской Православной Церкви и ее
Предстоятеля - Святейшего Патри-
арха Московского и всея Руси Ки-
рилла.
Недавно Канадой имя Святейше-

го Патриарха Московского и всея
Руси Кирилла было включено в спи-
сок лиц, против которых объявлены
санкции. Это беззаконие поддер-
живается и другими западными
странами. Такого рода действия мы
воспринимаем как часть одного бо-
льшого плана, нацеленного на ос-
лабление роли и авторитета Пра-
вославной Церкви, ее духовной
миссии в современном мире и унич-
тожение тех моральных ценностей,
которые она проповедует.
Как мы ранее заявляли, прово-

кации против Предстоятеля Рус-

ской Церкви - это провокации про-
тив всей Православной Церкви. Мы
призываем западные политические
силы прекратить подобного рода
враждебные выпады, направлен-
ные против Святейшего Патриарха
Кирилла. Он не представляет инте-
ресы какой-либо стороны полити-
ческого конфликта, но является сто-
ронником мирного диалога.
Мы в Иерусалимской Церкви име-

ем прочные связи с Русской Пра-
вославной Церковью, присутствую-
щей на Святой Земле, ее храмы
есть в Иерусалиме и других мес-
тах. Это свидетельствует об осо-
бом отношении православных рус-
ских верующих к Святой Земле -
колыбели христианства и храните-
льнице великих святынь.
Выражением полной поддержки

Русской Православной Церкви и ее
Предстоятеля мы подтверждаем
свою категорически отрицательную
позицию в отношении всех провока-
ций и неправомерных действий, на-
правленных Западом в их сторону.
Эта западная мощь, восхваляющая
демократию и права человека, но в
то же самое время поддерживаю-
щая однополые браки и другие ве-
щи, которые невозможно одобрить и
принять человеческим разумом, осу-
ществляет сегодня нападки на Пат-
риарха Кирилла, который является

духовным пастырем для верных чад
Русской Православной Церкви как в
России, так и за ее пределами.
Мы обращаемся ко всем офици-

альным церковным лидерам с про-
сьбой поддержать нашу позицию по
осуждению всех действий, направ-
ленных против Патриарха Москов-
ского и всея Руси. Мы возносим на-
ши молитвы о прекращении войны
на Украине и всех других войн в
нашем мире, о воцарении мира и
справедливости на Святой Земле и
особенно во Святом граде Иеруса-
лиме, дабы наш палестинский на-
род процветал, живя в свободе, ко-
торой он достоин.
Мы выражаем уверенность, что

предпринимаемые западными сила-
ми провокации не смогут повлиять
на высокий авторитет Святейшего
Патриарха Московского и всея Ру-
си Кирилла среди русского народа
и всех чад, окормляемых им от Вос-
тока до Запада.
Мы с надеждой смотрим на воз-

можность урегулирования в духе
любви и мудрости разногласий и
разделений внутри Православной
Церкви, ставших следствием анти-
канонических действий вокруг ук-
раинского церковного вопроса.
Православная Церковь сегодня осо-
бо нуждается в мудрости духовных
лидеров, которые смогли бы высту-

пить с инициативой по преодолению
той сложной ситуации, в которой
она находится. Особенно болез-
ненным вопросом, требующим ско-
рейшего разрешения, является
прекращение общения между дву-
мя Церквами-Сестрами - Русской
и Константинопольской.
Я хочу еще раз выразить уверен-

ность в том, что любой спор и лю-
бое разногласие могут быть разре-
шены путем ведения диалога в клю-
че добрых намерений. Мы надеем-
ся, что все ныне существующие раз-
ногласия будут разрешены, поско-
льку мы Единая Церковь и наша ве-
ра едина. Мы должны быть связаны
единой любовью, быть единым те-
лом Церкви. В современном мире,
к сожалению, все больше распрос-
траняются атеистические тенденции,
нацеленные на утверждение анти-
христианской культуры, противоре-
чащей проповедуемым Церковью
Христовой моральным ценностям, ко-
торые все мы призваны защищать".

Íàñòîÿòåëü Ïîäâîðüÿ â Ñîôèè
ñîñëóæèë èåðàðõó ÁÏÖ

20 июля, в день, когда Болгарская Православная Цер-
ковь (БПЦ) празднует память святого пророка Божия Илии,
настоятель Патриаршего Подворья архимандрит Вассиан
(Змеев) принял участие в престольном празднике Ильин-
ского храма в районе Княжево города Софии. Об этом
сообщил сайт Подворья podvorie-sofia.bg.
Божественную литургию в день престольного праздника

возглавил викарий Софийской митрополии епископ Бело-
градчишский Поликарп в сослужении протосингела Со-
фийской митрополии архимандрита Василия (Савова), пред-
ставителя Патриарха Московского и всея Руси в Софии
архимандрита Вассиана (Змеева), клирика храма святых
Кирилла и Мефодия архимандрита Евфимия (Койнова), нас-
тоятеля храма святого пророка Илии протоиерея Деляна
Цветкова, секретаря Подворья Патриарха Московского и
всея Руси протоиерея Евгения Павельчука, протодиакона
Иоанна Петкова, духовенства Софийской митрополии.
По окончании Божественной литургии владыка Поликарп

возвел отца Деляна в сан эконома и произнес проповедь
о житии пророка Божия Илии, поздравив с храмовым пра-
здником духовенство, хор и всех присутствующих.
Настоятель храма эконом Делян Цветков в ответном

слове поблагодарил владыку Поликарпа за молитву, высо-
кую оценку его скромных трудов и от лица духовенства и
прихожан Ильинского храма выразил признательность Свя-
тейшему Патриарху Болгарскому Неофиту за Его отечес-
кую любовь и заботу.

Âïåðâûå â íîâåéøåé èñòîðèè ßêóòñêîé
åïàðõèè ñîâåðøåíû áîãîñëóæåíèÿ

АНО Центр "Никея" при
содействии Синодального от-
дела по церковной благо-
творительности и социально-
му служению запустила бла-
готворительную акцию "Се-
мья - семье". В рамках ак-
ции 17 российских семей
взяли на попечение особо
нуждающиеся мариуполь-
ские семьи. Они будут еже-
месячно поддерживать их
денежными средствами в
размере от 10 до 15 тысяч
рублей на семью. На пер-
вом этапе в рамках акции
финансовую поддержку бу-
дут получать более 80 се-
мей Мариуполя, сообщил
портал "Православие.ру".
Объем ежемесячной по-

Бреев посетил Мариуполь и
провел встречу с координа-
торами акции на местах.
Координация работы в

рамках акции будет прово-
диться через православных
добровольцев Мариуполя и
добровольцев Центральной
клинической больницы свя-
тителя Алексия, митрополи-
та Московского, которые по-
могают в Мариуполе ухажи-
вать за больными.

C февраля 2022 года Цер-
ковь организует помощь бе-
женцам и пострадавшим
мирным жителям в зоне
конфликта. В России Цер-
ковь собрала, закупила и
передала более 1900 тонн
гуманитарной помощи бе-

женцам и пострадавшим
мирным жителям, из них бо-
лее 1200 тонн направлено в
Донецкую, Луганскую, Гор-
ловскую, Северодонецкую,
Харьковскую, Херсонскую,
Запорожскую, Бердянскую
епархии. Беженцев приняли
в 55 церковных учреждени-
ях в России, Германии, Ве-
ликобритании и на Украине.
Также православные доб-

ровольцы и сестры по уходу
помогают в Ростове-на-Дону
и Мариуполе. В июне церков-
ная больница святителя Алек-
сия доставила более 15 тысяч
упаковок лекарственных пре-
паратов для нуждающихся
мирных жителей Изюма, Ба-
лаклеи и Купянска.

мощи составит более одно-
го миллиона рублей. Иници-
атор акции, директор изда-

тельства "Никея" и член Об-
щественной палаты Россий-
ской Федерации Николай

С 16 по 22 июля по благословению архи-
епископа Якутского и Ленского Романа в
рамках многопрофильного проекта "Аркти-
ческий десант" в эвенском оленеводчес-
ком стане кочевой родовой общины Куку-
ин работала миссионерская группа Якут-
ской духовной семинарии по проекту "Ко-
чевая воскресная школа", сообщает Пат-
риархия.ru.
Впервые в новейшей истории Якутской

епархии совершались богослужения в оле-
неводческом стане. Игумен Иоанн (Калу-
гин), настоятель Спасского мужского мо-
настыря и благочинный Северного округа,
крестил жителей стана и совершал Боже-
ственную литургию. На следующий день пос-
ле крещения венчалась семейная пара но-
вообращенных христиан. В поездке при-
нял участие сотрудник Синодального отде-
ла по церковной благотворительности и со-
циальному служению иерей Виктор Дудкин.
По просьбе жителей отец Иоанн совер-

шил молебен перед началом празднования
национального праздника встречи солнца,
освятил лагерь и призвал благословение
на животных. Преподаватели и волонтеры
семинарии провели конкурс рисунка для
детей и помогли в подготовке номеров для
праздничного концерта.
Общине были переданы книги Библии на

русском, эвенском и якутском языках (пе-
ревод осуществлен Институтом перевода
Библии).
В стан была доставлена гуманитарная по-

мощь от православной службы помощи "Ми-
лосердие14" при содействии Синодального
отдела по церковной благотворительности
и социальному служению: продукты пита-
ния и вакцина для скота (оленей). Жители
прошли скриннинг здоровья (в рамках под-
проекта "Здоровая Арктика").

"Арктический десант" - проект, в кото-
ром сошлись победители грантового кон-
курса "Православная инициатива". Жите-
лям Арктики оказывается комплексная по-
мощь: медицинская, консультативная, об-
разовательная.
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Êàçàíà äóìà - õâúðëåí êàìúê
ВИКТОР ОРБАН,
ПРЕМИЕР НА УНГАРИЯ:
"Стратегията на Запада

прилича на автомобил със
спукани гуми на четирите
колела. Москва не трепна
от санкциите, а Европа е в
беда. Икономически и поли-
тически жертви станаха ве-
че четири правителства:
британското, българското,
италианското и естонското.
Хората се сблъскват с ряз-
ко повишаване на цените. Отначало си мислех, че ние
просто си стреляхме в крака, но виждам, че европейс-
ката икономика се простреля в гърдите и вече се за-
дъхва.
Освен това по-голямата част от страните в света де-

монстративно не ни подкрепят - Китай, Индия, Брази-
лия, Южна Африка, Арабският свят, африканските дър-
жави. Всички стоят настрана от конфликта в Украйна и
се занимават със своите проблеми. ЕС има нужда от
нова стратегия по мирното уреждане на украинската
криза. Задачата на ЕС не е да заема страна в конф-
ликта, а да застане между Русия и Украйна. Ние няма-
ме илюзии, че можем да повлияем на западните лиде-
ри, но да заявим своята позиция за нас е въпрос на
чест и морал. Събитията в Украйна ще сложат край на
господството на Запада и на вратата ще почука много-
полюсният световен ред".

РИЧАРД БЛЕК,
О.Р. ПОЛКОВНИК И
БИВШ СЕНАТОР
НА ЩАТА ВИРДЖИНИЯ:
"Политиката на Запада по

отношение на Русия е раз-
рушителна и ирационална и
води към огромни икономи-
чески сътресения. Трябва
да престанем да обвинява-
ме Путин в повишаване це-
ните на горивата в Амери-
ка. Не Русия, а Конгресът
на САЩ наложи ограничения за внос на въглища, пет-
рол и природен газ. Няма защо да търсим виновни
някъде там. Те са тук, у нас.
Към подобна политика се придържа и Европейският

съюз. Той обвинява Русия, че намалява доставките по
газопровода "Северен поток", но премълчава главната
причина за това - нежеланието на Канада да върне
ремонтираната турбина, а сега я задържа Германия".

Îòíîøåíèÿòà Ðóñèÿ-ÑÀÙ ïðåòúðïÿõà êðàõ
Интервю на известния руски политолог проф. Сергей Караганов пред New York Times

- В своите статии и ин-
тервюта вие, както и пре-
зидентът Путин, твърдите,
че конфликтът с Украйна е
от екзистенциална важ-
ност за Русия. Защо?

- Когато конфликтът за-
почна, ние видяхме колко
дълбоко Украйна е взаимо-
действала с НАТО: огромно
количество оръжие и под-
готовка. Украйна се превър-
на едновременно в плац-
дарм и копие, насочено в
самото сърце на Русия. Съ-
що така започнахме да наб-
людаваме краха на Запада
в икономически, морален и
политически аспект. След
подема през 90-те години
този упадък бе особено бо-
лезнен. Проблемите на За-
пада и в целия свят остана-
ха нерешени. Преди 10-15
години войнствеността, на-
сочена срещу Русия започ-
на стремително да нараст-
ва и конфликтът ставаше

все по-неизбежен. Затова
Москва реши да действа из-
преварващо.
Конфликтът е екзистенци-

ален и за голяма част от за-
падния елит, който търпи не-
успех и губи доверието на
населението. За да се отв-
лече вниманието, е нужен
враг. Сегашният конфликт не
засяга само Украйна. Ней-
ните граждани се използват
за пушечно месо в една вой-
на, чиято крайна цел е за-
пазването на рушащото се
господство на западния елит.
За Русия това е борба за

запазване на самата държа-
ва. Русия не може да си поз-
воли да претърпи поражение.
Затова тя ще победи, без да
е нужно да се стига до голе-
ми разрушения и жертви. Аз
прогнозирах неизбежността
на този конфликт цели 25 го-
дини, но така и не можех да
го предотвратя. Смятам то-
ва за личен провал.

- Неотдавна казахте, че
Русия е била длъжна да
отговори на опитите на За-
пада да я унищожи. С то-
зи конфликт тя не се ли
унищожава сама? Запа-
дът я осъжда и подкрепя
Украйна. Още дълги годи-
ни тя ще бъде смятана за
страна агресор. Не напра-
ви ли Москва грешна
стъпка?

- Както казах, отношени-
ята между Русия и Запада
вървят по низходяща линия
вече 15 години. През пос-
ледните месеци те претър-
пяха крах и вече нямаше
какво да се губи. Сега, без
каквито и да било надежди,

Москва има възможност да
сдържа Запада. Трябва са-
мо да имаме малко търпе-
ние.
Като отчитаме политичес-

кия, икономическия и морал-
ния вектор на развитие,
виждаме, че колкото по-да-
леч сме от Запада, толкова
по-добре за нас. Това ще бъ-
де така поне в близките 10-

20 години. Бих искал да се
надявам, че след това всич-
ко ще си дойде на мястото,
елитът в някои държави ще
се смени и ние ще можем
да оправим отношенията си.
Ние не се каним самоубийс-
твено да се изолираме от
останалия свят, който като
цяло се развива в правилна
посока, става по-свободен и
открит, докато Западът много
бързо се свива и сгърчва.
Само историята ще разсъди
правилно ли беше да отидем
на открита конфронтация.
Може би трябваше по-рано
да вземем такова решение,
но заради COVID-19 се на-
ложи да отложим.

- Путин често говори за
Велика Русия, която Запа-
дът според него очерня. Но
когато много руски граж-
дани, несъгласни с воен-
ната операция, напускат
страната, а сред тях са и
немалка част представи-
тели на интелигенцията и
дейци на културата, за
какво величие може да се
говори?

-  Ако Русия иска да се
развива и да бъде горда и
суверенна държава, тя тряб-
ва да се бори за мястото си
в бъдещия световен ред. То-
ва е борба за справедлив и
стабилен свят. Без загуби
обаче победа не се постига.
Много от напусналите сега
Русия са достойни хора и аз
знам, че там, в чужбина, са
нещастни. Надявам се, че
един ден ще се върнат. За-
падът стигна дотам, че "от-
меня" руската култура и въ-
обще всичко свързано с Ру-

сия. Това означава да зачер-
кнеш историята, културата и
християнските морални цен-
ности.
Конфронтацията свива

пространството на полити-
ческата свобода и това ме
тревожи. Но у нас в това
отношение всичко е много
по-добре, отколкото в пове-
чето западни страни. Ние не
отменяме нито собствената
си, нито чуждата култура,
никому на натрапваме т.
нар. политкоректност. Още
повече ме тревожи растя-
щата опасност от глобален
термоядрен конфликт, кой-
то ще сложи край на чове-
чеството. То сякаш живее в
проточилата се през десе-
тилетия Карибска криза. За
съжаление, обаче не виж-
дам от другата страна лич-
ности като Кенеди и него-
вия екип. Не знам дали въ-
обще можем да имаме от-
говорни събеседници. Но ги

търсим.
Съчувствам на моите съ-

народници, които заради сан-
кциите трябваше да проме-
нят някои свои навици и на-
чин на живот. Предполагаше
се ограниченията да причи-
нят колкото се може повече
неудобства и лишения на
обикновените руски гражда-
ни, за да ги накарат да се
бунтуват. Ефектът, както мо-
жеше да се предположи, се
оказа обратен. В цялата та-
зи печална картина има ед-
но светло петно. Войнстве-
ната политика на Запада
очиства нашето общество и
елита от остатъците проза-
падни елементи, търгаши и
"полезни идиоти". Освен то-
ва, както вече споменах, ние
не спускаме стена пред ев-
ропейската култура. Въобще
струва ми се, че в момент,
когато културата на "отмяна-
та" на Запад набира скорост,
Русия остава един от малко-
то острови, където се съх-
раняват съкровищата на ев-
ропейската култура и ценнос-
ти. Ние нямаме намерение да
предаваме например неполит-
коректния Хемингуей.

- В свое неотдавнашно
интервю вие казахте, че част
от руския елит настоява за
по-точно определение на
понятието "победа". Какво е
вашето определение?

- Това е движеща се цел.
Като минимум - освобожде-
нието на Донбас от киевс-
кия режим, което вече нав-
лиза във финален стадий, а
след това - южната и из-
точната част на Украйна.
Следваща цел вероятно ще

Сергей Караганов

бъдат неутралитетът и пъл-
ната демилитаризация на те-
риторията, останала под
контрола на Киев.
Украйна е важна, но мал-

ка част от процеса на раз-
пад на стария световен ред,
при който цареше глобал-
ният либерален империали-
зъм, натрапен от САЩ. Па-
ралелно върви и процесът
на движение към по-спра-
ведлив и свободен свят -
многополюсен и богат с мно-
гообразието на цивилизаци-
ите и културите.
Един от центровете на то-

зи свят ще бъде в Евразия,
ще настъпи възраждане на
великите цивилизации, кои-
то са били потискани в те-
чение на векове. Русия ще

играе своята естествена ро-
ля на "цивилизация сред ци-
вилизациите". Тя трябва да
бъде северният балансьор в
тази система. Надявам се,
че ще може да се справи с
това. Ние сме горди наслед-
ници на великата култура на
Пушкин, Толстой и Гогол.
Последният произхожда от
земите в съвременна Украй-
на и ни е вдъхнал и завещал
любов към тях. Наследници
сме на велики воини - таки-
ва като Суворов, маршали-
те Жуков и Рокосовски. Но-
вият световен ред още е на
хоризонта. Но и аз работя
за неговото приближаване.
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Íàóêàòà å îáùî÷îâåøêî äåëî áåç äúðæàâíè ãðàíèöè
Учен от САЩ разказа защо не иска да напусне Русия

Ñòàðòèðà èçãðàæäàíåòî íà ÷åòâúðòè áëîê íà ÀÅÖ "Àêêóþ"

 Американският учен
Джейкъб Биамонте продъл-
жава да работи в Русия въп-
реки все по-строгите санк-
ции. Ето какво разказа той
в интервю за "Российская
газета".

- Джейкъб, разкажете ни
за себе си. В коя област са
вашите научни интереси?
Къде сте работили, преди
да дойдете в Русия?

- Научната област, в коя-
то работя, е много сложна
и сега е много модерна.  Тя
е свързана с теоретичните
въпроси на квантовите из-
числения и програмирането
на квантовите компютри.
Както знаете, днес на тях
се възлагат големи надеж-
ди. Например смята се, че
те ще могат да осигурят аб-
солютна безопасност на
преноса на информация.  Ос-
вен това те ще решават за
минути редица задачи, за
чието решаване дори на най-
мощните суперкомпютри са
необходими стотици години.
С квантовата тема се зани-
мавах в институтите на САЩ
и Европа, включително в
университетите Харвард и
Оксфорд, като в последния
получих докторската си сте-
пен.

- Как се озовахте в Ру-
сия? Кой ви покани?

- Моята история е нестан-
дартна, мисля.  Посетих Ру-
сия няколко пъти през 2012-
2013 г. Но тези пътувания
като цяло бяха далеч от на-
уката.  Работата е там, че
от дете обичах джудото, а
като възрастен дори участ-
вах в сериозни състезания.
Та първоначално идвах в Ру-
сия, защото се интересувах
от уникалната спортна об-
щност, която се разви при
бойните изкуства.  Тук нап-
ример е разработен цял
комплекс от упражнения,
свързани с рефлексите, нер-
вната система, подвижност-
та на ставите и динамична-
та координация.  Няма да
навлизам в дълбочина, но
за мен всичко това беше
един подход към разбира-
нето на себе си като цяло.
Това, което наричаме съз-

нание и често възприемаме
като някаква абстрактна
същност,  всъщност е фун-
даментално свързано с фи-
зическите прояви, с физио-
логията.

- С една дума, дойдохте
в Русия заради спорт?

- Да. И ето още нещо мно-
го важно. Когато идвах тук
няколко пъти преди Скол-
ково, срещнах много инте-
ресни, мили, отзивчиви хо-
ра. Много ми харесаха рус-

наците, а веднъж мой прия-
тел, американски професор,
ми разказа за Сколтех.  Ка-
то учен, естествено, ме за-
интересува вашата наука,
нейната история, нейните
постижения.  И когато бях
поканен да работя в Скол-
тех през 2017 г., без коле-
бание се съгласих.

- Къде са Харвард и Ок-
сфорд с тяхната славна
вековна история и къде е
съвсем младият Сколтех.
Не рискувахте ли с реше-
нието си?

- Преди всичко бях прив-
лечен от руската научна
школа като такава.  Когато
прочетох историята на ва-
шата наука, бях поразен как
за сравнително кратко вре-
ме - по исторически стан-
дарти - тя е постигнала поч-
ти невъзможното. В нача-
лото на ХХ век науката в
страната е изоставала мно-
го от водещите страни, но е
успяла да направи неверо-
ятен пробив и да стане най-
добрата в света в много от-
ношения. Това е чудо! Ето
защо, когато заминавах за
Сколтех, бях сигурен, че той
ще стане за мен въплъще-
ние на тази богата тради-
ция на съветско-руската на-
учна школа.  Ако аз поемах
известен риск, когато зами-

навах да работя в Русия, то-
гава и тя пое риск, като ме
прие.  Мога да ви уверя, че
през всичките години на ра-
бота тук никога не съм съ-
жалявал за избора си.

- Дори сега, когато
враждебните страни пре-
късват всякакви контакти
с нас, включително и в об-
ластта на науката,  а ре-
дица чуждестранни учени
напуснаха Сколтех, но не
прекратиха договорите
си?  Освен това науката не
търпи изолация, защото
има нужда от комуника-
ция, а те се опитват да ни
изолират, за да ни откъс-
нат от световната наука...

- Науката е общочовешко

дело, по своята същност е
международно предприятие
без държавни граници. От
гледна точка на идеи и об-
щуване, тук нищо не ми лип-
сва.  Учените посещават
конференции, общуват.  Ако
искате да знаете моята по-
зиция, тогава ще кажа така:
първо, имам 22-ма служите-
ли в моята лаборатория,
прекрасни хора, подкрепя-
ме се взаимно и сме постиг-
нали сериозни резултати.
Гордея се с нашата работа,
с моите служители и учени-
ци. Няма да ги оставя!
Второ, просто ще продъл-

жа тук да си върша рабо-
тата, науката, и ще видим
какво ще излезе от това.
Ако всеки път се местех,
когато нещо подобно се
случва в света, тогава жи-
вотът ми щеше да е поре-
дица от премествания. Сега
съм фокусиран върху след-
ващия етап от развитието,
с което се занимавам, и се
надявам да премина на дру-
го ниво.  Струва ми се, че
следващата година може да
стане такъв пробив.  Дори
по отношение на възрастта
- когато си навършил 40,
ако не на физическо ниво,
но умствено се чувствам на
върха на способностите си.
Глупаво е да изоставяме
всичко заради политически
катаклизми.

Джейкъб Биамонте

Ïðîèçâåæäàò êëèìàòèöè
íà áàçàòà íà ÇÐÑ "Òîð"
Ижевският завод "Купол", чиято ос-

новна продукция са самоходните зе-
нитни комплекси от семейство "Тор",
започна доставки на части за промиш-
лени климатици. В тях се използват
елементи от системата за охлаждане
на "Тор", поясни "Российская газета".

"Изхождаме от това, че изделията на
нашия завод - например топлообмен-
никът, могат да се използват и за воен-
ни, и за граждански цели. Продукцията
е предназначена за широк спектър
обекти: от супермаркети до атомни елек-
тростанции", сподели пред тв "Звезда"
ръководителят на проекта "Промхолод"
Рафаил Аглиулин. Той уточни, че за ед-
на АЕЦ са необходими до 80 км топло-
обменни тръби. Климатичната система
на "Тор" е проектирана не само да съз-
дава комфортни условия за работа на
разчетите, но и да охлажда мощната
електроника на комплекса.

Çàïî÷íà ñòðîèòåëñòâîòî íà ïúðâàòà ÀÅÖ íà Åãèïåò

Със специална церемония стартира изграждането на четвърти
енергоблок на АЕЦ "Аккую"

С церемония на площад-
ката на АЕЦ "Аккую" в Тур-
ция бе даден старт на стро-
ителството на четвърти
енергоблок на първата
атомна електроцентрала в
страната. В нея участваха
министърът на енергетика-
та и природните ресурси
Фатих Донмез, председате-
лят на Агенцията за ядрено
регулиране Зафер Демир-
джан, генералният директор
на "Росатом" Алексей Лиха-
чов и други официални ли-
ца.

"Атомната електроцентра-
ла "Аккую" е най-голямата
еднократна инвестиция в ис-
торията на Турция. При ек-
сплоатация на четирите
енергоблока те ще осигуря-
ват до 10% от потреблени-
ето на енергия в страната.
"Аккую" ще предотврати 128
милиона тона вредни еми-
сии на година, а за 60 годи-

По този начин ние поддър-
жаме безопасността на
енергоснабдяването с по-
мощта на екологично чист,
конкурентоспособен и на-
дежден източник на енер-
гия", отбеляза министър Фа-
тих Донмез.
На строителната площад-

ка в момента работят над
20 000 специалисти, като
близо 80% от тях са граж-
дани на Турция. Проектът е
най-големият работодател в
провинция Мерсин според
оценка на Фонда за соци-
ална защита и държавно
осигуряване на страната.
Към строителството са
привлечени стотици турски
предприятия, които доставят
материали, оборудване и
различни услуги. Обемът на
поръчките към турските
доставчици вече надхвърля
3 милиарда долара.
Генералният директор на

"Росатом" Алексей Лихачов
посочи, че изграждането на
ядрената инфраструктура по
проекта ще се извършва ед-
новременно на четирите
енергоблока. "Турция избра
съвременните и надеждни
ядрени технологии и така
създаде условия за енергий-
ната си стабилност за десе-
тилетия напред", обяви той.
В основите на енергобло-

ка ще бъдат излети 17 000
куб. метра бетон.
Проектът се реализира в

тясно сътрудничество с Ми-
нистерството на енергетика-
та и природните ресурси и
редица други отговорни ин-
ституции в Турция, след съг-
ласуване с Международна-
та агенция за атомна енер-
гия (МААЕ). Очаква се пър-
ви енергоблок на АЕЦ "Ак-
кую" да бъде пуснат в експ-
лоатация през следващата
година.

ни експлоатация - 2,4 мили-
арда тона. В проекта се из-
ползват съвременни реак-

тори тип ВВЕР-1200 от по-
коление 3+ с най-високите
стандарти за безопасност.

Наскоро започна стро-
ителството на първата
ядрена централа на Еги-
пет в близост до град Ел
Дабаа на Средиземно мо-
ре, съобщи онлайн изда-
нието "Ал Масри ал Йом",
цитирано от www.rosa-
tom.ru. Управлението за
ядрените централи обяви
началото на изливането
на бетон за съоръжени-
ето, което е важна част
от стратегията за устой-
чиво развитие на север-
ноафриканската страна
"Визия 2030".
Руската корпорация

"Росатом", която ще изг-
ради централата, получи
разрешение за строежа
на първия реактор в
края на юни т. г. Иска-

нето за старт на проекта
беше подадено на 1 яну-
ари 2019 г. До средата
на 2021 г. бяха подготве-
ни докладите за безопас-

ност и се провери съот-
ветствието им с критери-
ите на Международната
агенция за атомна енер-
гия (МААЕ).

Египет и Русия подпи-
саха споразумение за за-
почване на работа по
проекта през 2017 г. Спо-
ред плановете съоръже-
нието ще заработи с
пълния си капацитет от
4800 мегавата до 2030 г.
В рамките на 60-го-

дишния живот на четири-
те 1200-мегаватови бло-
ка на електроцентрала-
та се очаква тя да доне-
се приходи от 264 мили-
арда долара за египетс-
ката държава. Собстве-
ник на съоръжението ще
бъде Управлението за
атомни електроцентрали
(NPPA).
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ÏÂÎ ñâàëÿ HIMARS ñúñ ÇÐÊ "Áóê"

Доброволци от чеченските батальони "Ахмат" вече участват в бойните
действия в Украйна

От началото на специалната
военна операция в Русия се за-
белязва необикновен патрио-
тичен подем, какъвто не е
имало и след присъединяване-
то на Крим през 2014 г. Най-
видимата му проява е създа-
ването на доброволчески ба-
тальони, които се формират в
цялата страна.
Експерти от американския

Институт за изучаване на вой-
ната констатират, че добровол-
ческите батальони се форми-
рат в десетки субекти. Те при-
надлежат към различни родо-
ве войски - има и мотострел-
коваци, и танкисти, и морски
пехотинци, и свързочници, как-
то и в областта на материал-
но-техническото осигуряване.
Не е задължително добро-

волците да са преминали во-
енна служба и осъществяват
само 30-дневна подготовка
преди изпращането им в Ук-
райна. Едновременно с това
обаче се забелязва, че за доб-
роволци се записват хора, ко-
ито разполагат с определен во-
енен опит. Привлича ги и фак-
тът, че след завръщането си
от зоната за бойните действия
те ще получат статут на вете-
ран и определени привилегии.
Високите заплати (на равни-
ще 3000 долара, които са съ-
поставими с водещите запад-
ни страни) позволяват да бъ-
дат привличани опитни профе-
сионалисти.
В Приморския край се фор-

мира батальонът "Тигър", кой-
то се състои от морски пехо-
тинци. Губернаторът Олег Ко-
жемяко съобщи, че в Примо-
рието има най-голям брой ре-
гистрирани доброволци сред
субектите на Руската федера-
ция. Бойците от "Тигър" пре-
минават обучение и бойно

сглобяване под командването
на офицери от 155-а отделна
бригада на морската пехота на
полигоните Бамбурово и Гор-
ностай. Доброволческият ба-
тальон ще попълни  морската
пехотна бригада.
В Курска област се форми-

ра доброволческият батальон
"Сейм". Набирането на добро-
волци започна на 11 юли, а но-
вото подразделение ще се за-
еме с материално-техническо-
то осигуряване - доставки на
гориво, продоволствие, боеп-
рипаси. Набират се мъже на
възраст от 18 до 60 години,
които ще получават по 500 хи-
ляди рубли. Такива високи зап-
лати няма почти никъде в дру-
гите региони.
В Оренбургска област, къ-

дето се създава мотострелко-
вият батальон "Яик", обещават
парични възнаграждения от
около 200 хиляди рубли.
В Нижегородска област се

формира танковият батальон
"Кузма Минин". Пределната
възраст на доброволците е 50
години, те сключват шестме-
сечен договор. При подписва-
нето на договора доброволе-
цът получава 200 хиляди руб-
ли, а след това по време на
службата - от 220 до 350 хи-
ляди рубли месечно.
Пермска област беше една

от първите (още в края на май),
които обявиха формиране на
батальона "Парма". А в нача-
лото на юли беше даден старт
на създаването на новия доб-
роволчески батальон "Молот".
В Челябинска област са из-

вестни два батальона - "Юж-
ноуралец" и "Южен Урал", кои-
то ще преминат на подчине-
ние към подразделенията на
Централния военен окръг.
Батальони се формират и в

други региони - в Удмутрия
("Атал"), в Башкирия ("Шайму-
ратов" и "Александър Досто-

валов"), в Татарстан ("Алга" и
"Тимер"). Броят на желаещите
да се сражават с украинските
нацисти непрекъснато расте -
в татарстанския батальон "Ал-
га" например първоначално е
планирано да се наберат 400
доброволци, а в крайна смет-
ка те са прехвърлили 500 ду-
ши.
Отдавна вече се сражават с

украинските националисти и
наемници доброволци от Се-
верен Кавказ. Още през март
към Украйна се отправиха бой-
ците от батальона "Алания" от
Северна Осетия, съобщи де-
путатът Борис Кантемиров.
Батальонът е формиран на ба-
за на ДОСААФ. През май осе-
тинските доброволци участва-
ха в бойни действия на южно-
то направление в Запорожка
област.
Разбира се, доброволчески

батальони се създават и в
Чечня. Още на 26 юни в своя
Телеграм канал Рамзан Кади-
ров разказа за създаване на
батальоните "Юг Ахмат", "Се-
вер Ахмат" и "Запад Ахмат". Три
дни по-късно Кадиров съобщи,
че е създаден и "Изток Ахмат",
а Чечня създава нови бази и
обекти за своите военнослу-
жещи. Всички батальони са
подчинени на подразделения-
та на Южния военен окръг.
Американският институт за

изучаване на войната само
върху основата на данни от от-
крити източници оценява по-
тенциалната численост на рус-
ките доброволци на над 30 хи-
ляди души. Добре обучени,
екипирани и мотивирани, те
представляват сериозна сила,
способна да помогне за разг-
рома на украинските национа-
листи и за пълното освобож-
даване на Донбас.

Ëåòöèòå íàåìíèöè èìàò çàïîâåä
äà íå âëèçàò â áîé ñ ðóñêèòå ÂÊÑ

Èðàíñêè äðîíîâå ùå ðàçøèðÿò
âúçìîæíîñòèòå íà ðóñêàòà àðìèÿОфицер от руските зенитни войски

заяви, че силите на противовъздушна-
та отбрана на Русия свалят успешно
реактивните снаряди на американска-
та система за залпов огън HIMARS, съ-
общи РИА "Новости".
Според зенитчика "Бук-М3" е най-

универсалното средство за противо-
въздушна отбрана. То се справя ус-
пешно със задачите, заложени от
производителя, но също така обст-
релва и реактивни снаряди, макар то-
ва да не е заявено в характеристи-
ката на изделието.
Офицерът добавя, че неговата ба-

тарея вече е свалила не една ракета
на HIMARS в небето над Донбас и
твърди, че снарядите на реактивна-
та система за залпов огън са най-
сложната цел, по която е работило неговото подразделение.
По-рано заместник-ръководителят на Херсонска област Ки-

рил Стремоусов заяви, че стрелбата с реактивните системи
за залпов огън HIMARS в региона се извършва не от украинс-
ки, а от американски военнослужещи.

Анализирайки сведенията, ко-
ито постъпват не само от рус-
ките, но и от украинските ин-
формационни ресурси, може да
се стигне до извода, че много
пилоти наемници участват във
военните действия в Украйна
на страната на киевския ре-
жим. По-рано на мястото на па-
дането на украински летателен
апарат беше намерена запад-
на авиационна екипировка.
Възниква обаче въпросът:

защо толкова рядко наемници
пилоти попадат в ръцете на Въ-
оръжените сили на Русия. Не
е изключено, че им е заповя-

дано да летят само над бойни-
те редици на украинските вой-
ски и оттам да нанасят удари
по цели на руския преден край.
Интересен е и фактът, че през
последните месеци няма ин-
формация за въздушни боеве
над освободените територии на
Донбас, Херсон или Мелито-
пол. Ако водиш бой над свои
позиции, при катапултиране не
те заплашва плен, а при гибел
националността остава неиз-
вестна. При получаване на
бойното задание летците ос-
тавят документите си в щаба
на поделението.

Иранските ударни безпилот-
ни летателни апарати "Шахед
129" могат да разширят много
сериозно възможностите на
руските военнослужещи. Клю-
чова причина за това е фак-
тът, че подобни безпилотници
могат да бъдат адаптирани към
изискванията на руската армия,
а като се имат предвид дале-
кобойните въоръжения, дроно-
вете могат да нанасят тежки
удари с крилати ракети от мно-
го големи разстояния.
Първата информация за

евентуални доставки в Русия
на иранските безпилотни ле-
тателни апарати "Шахед 129"
се появи преди няколко сед-
мици, но и руската, и иранс-
ката страна опровергаха све-
денията, че в рамките на ви-
зитата на руския лидер в Те-
херан са били водени такива

преговори.
Според руския военен екс-

перт Игор Коротченко обаче
подобна информация няма да
се разпространява открито,
дори Русия да смята да води
такива преговори в бъдеще.

"Сделки от подобен род не
се коментират в публичното
пространство. Затова дали
Иран потвърждава или не, не
означава нищо. Това са конк-
ретни договорености, които
могат да бъдат реализирани в
закрит формат, а дали са пос-
тигнати, или не, ние не знаем.
Сделки от такъв характер се
осъществяват зад закрити
врата без официални комен-
тари", заяви Игор Коротченко.

Иранският ударен безпилотен летателен апарат "Шахед 129"
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Книжната палата се
обединява с "Ленинка",
но при запазване на
красивата си марка
"Российская книжная
палата". Двете учреж-
дения ще си поделят
функциите по две кате-
гории - такива, които
не се засичат с библи-
отеката, и такива, кои-
то са извършвани дъл-
ги години паралелно.
Близо 200 милиона до-
кумента на "Ленинка" и
Книжната палата е ги-
гантски фонд, най-голя-
мата библиотека в света. Книжната палата получава
задължителни екземпляри от 1920 година, а "Ленинка-
та", т. е. нейният предтеча Румянцевският музей - от
1862 г. Най-старата библиотека, получаваща задължи-
телни екземпляри, е Библиотеката на академията на
науките в Петербург. По думите на Дуда Руската дър-
жавна библиотека, Руската национална библиотека, Биб-
лиотеката на академията на науките, Книжната палата
трябва съвместно да създадат максимално пълен ре-
гистър на всичко, което е било издадено в Русия. В
дългосрочна перспектива "Ленинка" разчита на нова
сграда до 2030 г.

За 160-годишнината Руската държавна библиотека съв-
местно с фирмата за маркови облекла и аксесоари
Radical Chic създадоха колекция шалове, тениски и блузи.
Дизайнерите са използвали архивни творби от XVII-XIX
век на Етиен Денис, Мария Сибила Мериан, Йохан Си-
мон фон Кернер и др. от фондовете на библиотеката.
Тези красиви неща се продават в магазина на читална-
та зала. "Радваме се, че илюстрации от книги, които са
били достъпни за единици наши гости, сега украсяват
вещи, чрез които всеки може да се докосне до тази
невероятна красота",  каза Вадим Дуда.

Едно от главните книгох-
ранилища на Русия е Руска-
та държавна библиотека
("Ленинка"). В нея се съхра-
няват повече от 48 милио-
на документи. Библиотека-
та чества своята 160-го-
дишнина. Това е поводът за
срещата на кореспондента
на "Российская газета" Анас-
тасия Скорондаева с гене-
ралния директор на библио-
теката ВАДИМ ДУДА.

- Вадим Валериевич,
какви са днес взаимоотно-
шенията между руските
библиотеки и колегите от
други страни, при условие
че там "отменят" руската
култура?

- В началото на март ня-
кои чуждестранни библио-
течни асоциации наистина
поискаха Русия да бъде от-
странена от участие в ИФ-
ЛА (Международна федера-
ция на библиотечните асо-
циации и учреждения). Но уп-
равата на ИФЛА буквално
веднага прие резолюция: ни-
то един библиотекар и нито
една библиотека не могат да
бъдат изключени по нацио-
нален признак, ние се зани-
маваме със съхранение на
историята, националната
идентичност и трябва да сме
неутрални на политическия
фон, а оценките са дело на
бъдещите поколения. На про-
летните срещи онлайн има-
ше опити за провокации, но
с колегите намерихме комп-
ромис - за да избегнем из-
лишно емоционално нато-
варване, аз помолих за от-
пуск, като останах активен
член на европейския отдел
на ИФЛА и получавайки
всички информационни ма-
териали. Смятам, че нашите
професионални партньори
заемат премерена позиция.
Библиотеката ни има много
договори за съвместна дей-
ност с различни страни, но

получихме само няколко уве-
домления за прекъсване на
сътрудничеството.

- Има ли страни, с които
започнахте по-активно
сътрудничество?

- Много активно се разви-
ва сътрудничество със стра-
ните от ОНД. Аз бях избран
за президент на библиотеч-
ната асамблея на Евразия.
Разбира се , политиците
влияят на приоритетите, но
ние не чувстваме никаква
"отмяна на литературата".

- Кои са основните по-
сетители на "Ленинка"?

- Библиотеката е открита
за всички, но мога да кажа,
че през последните 10 го-
дини аудиторията се подм-
лади. И това ни радва. Мис-
ля, че трябва да върнем мо-
дата на задълбочената ра-
бота с първоизточника. В

интернет е трудно човек да
се ориентира кое е досто-
верно и кое не толкова.

- Повече ли са читатели-
те през последните годи-
ни, или намаляха?

- Постепенно се завръща-
ме към стойностите преди
пандемията. Трябва да кажа,
че при нас идват хора "на
крака" и такива, както каз-
ваме ние - "с пръсти" (он-
лайн). Първите са около един
милион годишно, вторите
през 2020 г. например бяха
около 10 милиона, а тази го-
дина очакваме около 30 ми-
лиона. Но да не мислите, че
48 милиона документа, кои-
то се съхраняват в нашия
фонд, са вече в мрежата?
Това далеч не е така. За да
се дигитализира целият ни
фонд, ще са необходими ня-
колко хиляди години. Засега

в цифров вариант са само
1-2 процента. За цялата 160-
годишна история на библио-
теката практически само
15% от фонда са били тър-
сени от читателите. Такъв из-
лишък е характерен за всич-
ки национални библиотеки и
големи музеи. Правим доку-
менти в електронен вид по
поръчка. По време на пан-
демията бяха по 700-800 на
ден. Но това все още е ус-
луга на бъдещето. В тази
връзка трябва да се обър-
не внимание и на норматив-
ната база - библиотеките не
бива да забравят за инте-
лектуалните права на авто-
ра, издателя, илюстратора,
преводача.

- Често се говори за за-
пазване на езика на мал-
ките народи на Русия. Вие
го казвате по-конкретно -
трябва да се създаде мак-

симално пълна електронна
библиография на литера-
турата на различни наро-
ди и националности. Зани-
мавате ли се вече с това?

- Според мен най-важно
е не да се обсъждат теоре-
тично нещата, а да се пре-
мине към практиката. Ще
дам пример с Якутия, която
вече е пилотен регион по
създаване на национална
библиография на всичко, ко-
ето има отношение към кни-
гоиздаването, документите,
територията, обичаите, кул-
турата. Това не означава, че
от нас всичко това трябва
да се прехвърли в Нацио-
налната библиотека на Яку-
тия, това може да стане в
електронен каталог. Якути-
те, както и другите народи
трябва да имат достъп до
своето книжно и докумен-
тално наследство.

Вадим Дуда
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Челябинска област и под-

шефният й град Ясиновaтая
в Донецката народна репуб-
лика организираха седмица
на съвместни онлайн излож-
би, която ще продължи до
31 юли, съобщиха от пресс-
лужбата на региона. "Неде-
ля дружбы" се откри с твор-
би на Максим Ефременко -
възпитаник на градското
творческо обединение "Город
мастеров". От 25 юли кар-
тините на Максим са достъп-
ни онлайн на страницата на

отдел "Култура" на админис-
трацията на град Ясиновaтая
в социалната мрежа "ВКон-
такте", поясняват от прес-
службата. От министерство-
то добавят, че на същото
място на 26 юли е предста-
вена онлайн изложба на де-
коративно-приложно и изоб-
разително изкуство на обе-
динението "Город мастеров".
На 28 юли е онлайн видео-
презентация на Челябинска
област. Подготвени са и дру-
ги културни събития.

На 14 юни бе съобщено,
с позоваване на главата на
ДНР Денис Пушилин и гу-
бернатора на Челябинска
област Алексей Текслер, че
Челябинска област е поела
шефство над Ясиновaтая и
Волноваховски район на
ДНР. Текслер отбеляза, че
смята за важно възстано-
вяването на обектите от со-
циалната инфраструктура и
оказване на помощ на жи-
телите на Волноваха и Яси-
новaтая.

Картина на Максим Ефременко

Платформата "Яндекс Путешествия" съвмест-
но с проектите Arzamas и "Орнамика" пусна прос-
ветителски проект "Туры по культуре", посветен
на културата на 15 народа на Русия, съобщиха
от пресслужбата за ТАСС. "Заедно с Arzamas и
"Орнамика" екипът на "Путешествия" събра уни-
кално съдържание, което разкрива своеобра-
зието на народите чрез текстове, музика и гра-
фика", се казва в съобщението. Проектът за-
познава с различни страни на културата - на-
чин на живот, обичаи, поверия, национални яс-
тия и народно творчество. Може да се види
например как изглеждат аварски поднос за тесто
или татарски ботушки от разноцветна кожа. В
момента проектът разказва за културата на
аварците, карелите и татарите. Постепенно към
тях ще се добавят други народи - калмики, ко-
ми, нанайци, ненци, руснаци, удмурти, черкези,
чеченци, чуваши, евенки и якути, споделят от

фирмата.
"Туры в культуре" е просветителски проект, из-

работен след огромна работа на културолози и
фолклористи. Повече от половин година пъту-
вахме из страната и събирахме песни и исто-
рии, за да разкажем за живота на различни
народи", казва ръководителят на "Яндекс Путе-
шествия" Ирина Рейдер.
Специално за проекта  Arzamas е събрал прис-

пивни песни, които могат да се слушат на сайта
на проекта, на "Яндекс Музыка" или с помощта
на гласов помощник на "Алиса". Експертите от
проекта "Орнамика" са подбрали народни орна-
менти, които дизайнерите са използвали при съз-
даването на пижами. В най-близко време лими-
тирана партида пижами с народни орнаменти
ще се продава на "Яндекс Мркетинг" и в магази-
на на музея на "Яндекс", добавят от компания-
та. Кадър от "Янкекс Путешествия" - жители на Карелия


